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AN VECHI - AN NOU

Cortina vremii s-a lăsat 
Şi vestea merge-n lung şi-n lat 
Că a ascuns un an ce moare 
Cu ultimul apus de soare 
Şi că adus-a un an nou 
Că sună veşnicul ecou:
„Din răsărit la asfinţit 
Să-ţi fie Numele mărit!"

Tu, Doamne, pus-ai viaţă-n noi, 
Ne-ai ocrotit de griji, nevoi 
Deşi noi nu te-am ascultat 
Un an întreg ne-ai suportat 
Ne-ai primenit cu primăvara 
Şi zilnic ne-ai purtat povara.
Din răsărit la asfinţit 
Să-Ţi fie Numele mărit!

Ne-ai săturat de bunătăţi 
Au curs pe noi din multe părţi 
Şi lipsă de nimic n-am dus 
Din răsărit pînă-n apus 
Ce mare şi ce bun Tu eşti 
Ne-ai dăruit comori cereşti,
Din răsărit la asfinţit 
Să-Ţi fie Numele mărit!

Vrem toţi ca-n anul ce-a venit 
S-avem un suflet înnoit 
Să stăm aproape lîngă Tine 
Să ne-alipim mai mult de bine 
S-avem un an de biruinţi 
Şi Să-Ţi cîntăm ca nişte sfinţi: 
„Din răsărit la asfinţit 
Să-Ţi fie Numele mărit!”

Ti tu Zamfir
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CUVÎNTUL PREŞEDINTELUI 

IUBIŢI FRAŢI, 

P erent et imputantur" - trec ş i li se va cere socoteală "de ele". 
. Aceste cuvinte se pot spune despre clipele ş i orele care zboară 

cu o repeziciune ce ne scapă de cele mai multe ori. 
De aceea rugăciunea omului lui Dumnezeu: "ÎnvaIă.ne să ne 

numărăm bine zilele ca să căpătăm o inimă Înleleaptă", este mai actuală 
ca oricînd. 

Anul 1991 a fost un an Încărcat de planuri, cu iniliative, cu aspiralii 
şi aşteptări, cu nădejdi şi cu eforturi de Împlinire. 

Biserica noastră a Început să guste bucuria mărturiei Cuvîntului. 
Mii şi mii de frati , surori, tineri ş i copii s-au avîntat cu curaj ş i 
dăruire să Împlinească o lucra re grabnică În vederea Încheierii. 

"O lintă Înaltă preocupă inima fiecăruia care crede În solia celor trei 
Îngeri: Încheierea lucrării . Pentru realizarea acestei tinte ne-am rugat 
şi am lucrat ani de-a rînduI. Nici o Îndoială nu poate să tulbure 
speranta ce trăieşte În inima fiecărui copil al lui Dumnezeu. 

Încheierea lucrării! Pentru noi, Adventiştii de Ziua a Şaptea nu 
există În prezent o temă mai importantă ca aceasta. Ea este singura 
problemă nerezolvată, În fata căreia stăln În această epocă a istoriei 
omenirii; măretia ei este o invitatie urgentă, că reia nu ne putem sustrage 
şi pe care n-o putem da la o parte, ci pe care trebuie s-o cercetăm şi să 
o luăm la inimă" . (T.U57) . 

Campanii de evanghelizare, vizite şi ajutorări , vestire şi trăire, 

Seminarii Maranalha, botezuri biblice, zone noi - sate şi oraşe În care 
a pătruns Evanghelia - sînt fapte la ordinea zilei şi care nu mai fac pe 
nimeni să privească cu mirare. În adevăr, anul 1991 a fost un an Încărcat 
cu provocări şi În acelaşi timp cu binecuvîntări. 

În ansamblul ei, biserica a răspuns cu entuziasm chemării divine ş i, 
sute de mii au intrat În ogor ş i apoi În lan. Oricine a gustat bucuria 
lucrării pentru altii, a intrat În bucuria stăpînului lui ş i rezultatele 
n-au Întîrziat să se arate. 

Anul 1992, va fi o continuare pe plan mai larg, a anului 1991. 
Entuziasmul ş i viziunea care au fost urmarea implicării noastre În 
lucrarea misionară, au posibilitatea să crească pe măsura credintei care 
lucrează din iubire. 

Noul an oferă 366 de zile albe care aşteaptă să fie completate cu 
fapte ale credintei, cu o viată aleasă, cu o nouă "descoperire a fiilor lui 
Dumnezeu", 

• Evenimentele care i~i aruncă mai dinainte umbrele ~i care nu mai pot 
fi datate În timpul viitor, sînt fapte ale prezentului. Apocalipsa 13 poate 
fi socotită o profelie ale cărei elemente componente sînt fapte diverse ale 
zilei şi cu fiecare zi ce trece tabloul este mai complet. 

TrÎmbita a sunat lămurit: timpul se grăbeşte mai rapid ca niciodată 
mai Înainte. Pana inspirată repetă deseori cuvintele: "repede", 
"grăbesc", "curînd". Ascultati declaraliile: "Criza se apropie repede. 
Desele schimbări survenite arată că timpul cercetării de la Dumnezeu 
aproape că a şf sosit. .. Cei care umblă În lumină vor vedea semne ale 
primejdiei care se apropie" (5 T/209). 

"În curînd se vor ivi Între naliuni tulburări grozave .. . Foarte curînd 
cearta, lupta, apăsarea şi suferinla vor izbucni Între natiuni" .. . şi am 
putea continua aşa cu multe alte declaralii asemănătoare. 

~oo~n~'~IO~u~ar~e~ln~pa~g~.72---
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COMITETUL ANUAL AL UNIUNII ROMÂNE

INSPIRAŢIE ŞI DECIZII IMPORTANTE

r
imp de două zile (17 şi 18 
decembrie 1991) s-a 
desfăşurat la Bucureşti Comitetul 
anual al Uniunii Române. Aşa cum 

este prevăzut, la asemenea comitete 
participă şi un delegat al diviziunii 
din care facem parte. După foarte 
mulţi ani, acest procedeu a fost reluat 
şi am avut astfel la Bucureşti pe fr.

CUVÎNTUL 
PREŞEDINTELUI

- Urmare din pag. l-a

Alăturaţi-vă celor care au pornit 

deja să pregătească încheierea  

lucrării. Daţi Dom nului tot ce aveţi 
mai bun. Puneţi în slujba Sa toate  

talentele şi capacităţile care ne-au  

fost dăruite.
Chemarea este prea onorabilă, 

ţinta este prea frumoasă, ajutorul 
oferit este prea preţios şi bucuria  

este prea mare, ca să nu răspundem.

N. Dumitrescu

Ulrich Frikart, secretarul diviziunii, 
care ne-a adus salutările călduroase 
ale fr. Edwin Ludescher şi ale 
colegilor săi.

Au participat ca invitaţi secretarii 
şi trezorierii conferinţelor, dată fiind  
importanţa unor puncte de pe agendă

Mesajul devoţional a fost 
prezentat de fr. Frikart, care a 
dezvoltat ide’le desprinse din 
chemarea lui Ghedeon să conducă 
lupta de eliberare de sub madianiţi 
(Judecători 6,11-16). Aşa cum şi 
Ghedeon a fost găsit de îngerul 
Domnului în timp ce treiera pe 
ascuns grîu, şi lucrarea din 
România a avut perioada ei 
„madianită”, cîndpe ascuns treieram 
„griul” pentru împărăţia lui 
Dumnezeu.

Domnul nu consideră că scuza lui 
Ghedeon precum că este lipsit de 
mijloacele necesare şi că face parte 
din cea mai mică seminţie din Israel 
este justificată. „Du-te cu puterea 
aceasta pe care o ai... ” Cei care 
lucrează pentru Dumnezeu să nu

privească la starea lor materială, 
socială, etc.

Apoi selecţia neobişnuită la care 
a fost supusă armata eliberatoare 
arată că teama, frica nu este starea de 
spirit potrivită pentru luptători. In 
Biblie stă scris de 366 de ori: „Nu te 
tem e”. Aceasta înseamnă nu numai 
că este scris o dată pentru fiecare zi, ci 
Dumnezeu S-a gîndit şi la anii 
bisecţi!

Cînd lupta era iminentă, 
oştenilor li s-a poruncit să ia 
trompete şi vase de păm înt cu torţe. 
Armele pămînteşti nu ei iu potrivite 
pentru luptă, ci aveau să fie folosite 
arme cereşti. N oi vom fi  biruitori în 
măsura în care sîntem dispuşi să 
renunţăm la armele omeneşti şi să 
luăm cu încredere pe cele spirituale: 
trimbiţa, lumina şi puterea Duhului 
Sfînt.

A u fost prezentate scurte rapoarte 
ale slujbaşilor principali din 
Comitetul Uniunii, care exprimau în 
afara datelor numerice şi statistice - 
care po t fi  foarte edificatoare sau tot
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atît de Înşelătoare - motive de 
bucurie şi de preocupări ale 
momen/lliui: mii de persoane intrate 
deja În biserică, alte mii la porIi, 
pierderi produse de insuficienla 
programelor de urmărire a celor 
interesali SOI/ de consolidare În 
credinlă a celor convertili, numărul 
insuficient al pastorilor, acceiiiuarea 
dezechilibrului Între grupele de 
vÎmă, ca şi Între lucrătorii cu studii 
seminariale şi cei fără, difiCllltatea 
unor lucrători de a-şi găsi locl/I În 
biserica misionară de azi, pierderile 
dureroase prodl/se În continuare prin 
emigrare şi dezorgan izarea vielii 
colIIl/nitălilor prin pleciirile 
temporare penml I/lcru În 
străinii/ilIe, rClIşirn, după lin an de 
la declanşare, a tranziliei la vech ile 
principii financiare ale hisericil~ dar 
şi siwtllia descuraja/oare În care se 
aflii zeci de conulllităli care s-al/ 
Imr;ajlll În construCJii fărri prudenla 
nccestlnl, hucuria cii avenJ din n OII 

tipor;rajia lI oastrri, dar IIIÎhnirea că 
nI/ am prodl/s Încri literat/lra 
aşteptată de hiserică şi de II/me, 
slIIisJaqia pentru proporliile 
aCJil/nilor ADRA, convingerea că 

aCl/m este exact timpul pelllru 
,'alorificar"a Reformei srinătălii ca 
ajl/ lOr di"in pentru {/ Iară siirăcitri şi 

holnavri, slIIi.,j"aqill pentru ler;ălllrile 

mIIi hl/nc CII comunitălile şi gnlpe/e 
romfÎneşt i din lumea larfiă, 

reCllnoştinta pentru diferitele 
orKflllizfllii, inclusiv ronuineşri, care 
din străinătate ne-a/l ajlllat CIl Biblii, 
ech ipament tipografic, medical şi de 
COIII//IIicalii, Încrederea că În 
curînd eterul României va fi 
străhăulI de unde radio şi TV care 
sri proclame Îlllreita solie 
Îngerească ... şi cîte altele. O frază 
oricît de lungă nu le-ar putea amilIIi 
pe toate. 

Disculiile, poate În afara 
momentelor de oboseală, au fost 
deschise, curajoase, cu aceeaşi 

convingere au fost exprimate şi 

ascultate opinii contrare şi apoi, 
după vot, tOli erau mai departe 
prieteni. 

În mod deosebit, din punctele 
de pe agendă de la capitolul 
administrativ, subiectul reorganizării 

conferinlelor a dus la dezbateri 
serioase, aşa cum era de aşteptat. 

Noi nu considerăm cri Înfiinlarea de 
noi institulii administrative este o 
rezolvare a tuturor deficienlelor sau o 
vic/on"e În sine, dar de ntai multă 
vreme se manifestase un consens că 
° nouă conferinlă ar fi 1/11 ajutor 
pentru lucrare. Dar alegerea locului 
cel mai potrivit şi trasarea noilor 
teritorii a/l constituit O muncă 

dificilă Cu CÎt disculi lIe Înaintau, 
devenea tot mai clar că nu există Ull 

răspu ns ideal pentru toate exigenlele 
de /lrmărit. Dar În procesul 
dezbaterilor, CÎnd unii, CÎnd altii 
ajl/n fieam ca În fata argl/mentelor 
SO /l din lipsă de argumente, să 

ren/intăntla pozitii preferate. Toti am 

- ConferinJa Transilvania de 
Sud, cu sediul la Tg. Mureş, 

cuprinzînd judeJele Mureş, Sibiu, 
Braşov, Covasna, Harghita. 

- Conferinta Moldova, cu 
sediul la Bacău, cuprinzînd judelele 
Bacău, NeamI, Vrancea, Galafi, 
Vaslui, Iaşi, Suceava, 'Botoşani. 

- Conferinla Banat, cu sediul 
la Timişoara, cuprinzînd judetele 
Timiş, Arad, Bihor, Hun edoara, 
Caraş- Severin. 

- Conferinta Oltenia, cu sediul 
la Craiova, cuprinzînd judetele Dolj, 
Teleorman, Argeş, Vilcea, Gorj, 
Mehedinti. 

În \'ederea Începerii optime a 
aC/ivitătii conferintelor şi a noului 
an evanghelistic - iunie 1992 - mai 

RECUNOŞTINŢĂ ŞI ' ÎNCREDERE 
CĂ ÎN CURÎND ETERUL ROMÂNIEI 

VA FI STRĂBĂTUT 
DE UNDE RADIO ŞI TV, 

CARE SĂ PROCLAME 
ÎNTREITA SOLIE ÎNGEREASCĂ 

Înleles că n/l există o soi/ilie care să 
Împace lOate aşteptările. 

După vot, s-a făclll linişte, 

şi /In alt gind a În ceput să ne 
preoC1/pe: cum va primi CÎmpul 
aceste hotărîri ? Şi ne-am rugat să 
avem des/lllri Înlelepciune sri 
ciilăuzim pe cei fa vorahili, destulă 

iuhire să mÎngîiem pe cei 
dezamăgiti, să CÎştigăm pe cei 
nenl1lliumiti. La data aparitiei 
revistei, conferintele funCJionează 

deja În nO/la configuralie, dar pentru 
ca Îlllreaga biserică să o C1/noască, o 
redăm mai jos: 

- Conferinla MUlIIenia, cu 
sediul la Bucureşti, C1/prinzÎnd 
municipiul Bucureşti, Sectorul 
agricol Ilfov, judelele DÎmbovila, 
Prahova, Buzău, Tulcea, Constanla, 
CăIăraşi, Ialomila, Giurgiu. 

- Conferinla Transilvania de 
Nord, cu sediul la Cluj Napoca, 
cuprinzînd judelele Cluj, Satu Mare, 
Maramureş, Sălaj, Bistrila Năsiiud 

şi Alba. 

1993, În luna iulie vor avea loc 
adI/nări generale elective la toate 
conferinlele. La aceste evenimente 
importante va participa şi [r. Edwin 
Ludescher, preşedilllele diviziunii 
noastre. La nivelul comunitălilor, În 
lunile urmritoare, se vor alege 
de/egalii pentru aceste adunări ale 
conferinlelor, iar unde va fi posibil se 
vor face şi alegeri de slujbaşi. 

Sperăm ca /Oate activitălile 

acestea să nu ne stÎnjenească În 
ceea ce este acum prioritatea 
absolută în viala bisericii: faza 
publicii a Campaniei Nafionale de 
Evanghelizare. 

Oricum, programul anului 
1992, aşa cum a fost aCl/m votat, 
este foarte bogat. In afară de cele pe 
care le-am amintit, vor fi.-rnai multe 
campanii de evanghelizare cu pastori 
invitali, dintre care În mod special se 
detaşează campania de seceriş din 
Bucureşti, Sala Polivalentă, 19-30 
mai, insofită de un program complex 
de evanghelizare medicală şi 
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condusă de o echipă de la postul de 
radio-TV„ The Quiet Hour".

A

In iunie va f i  lansat noul 
proiect evanghelistic pentru o 
perioadă de un an, care va fi  Anul 
evanghelizării prin lucrarea de tineret.

în  toamnă, un număr 
important de pastori va participa la 
un valoros şi cuprinzător program 
de instruire evanghelistică condus la 
Bucureşti de atît de doritul Brad 
Thorp (20 septembrie - 15 
decembrie), care va prilejui şi o 
mare campanie publică de lungă 
durată.

Universitatea Andrews va 
organiza pentru prima dată în 
România cursuri de vară (iunie-iulie) 
cu profesori de la Universităţile 
Andrews şi Collognes.

Conducătorii departamentelor 
Viaţa de familie şi sănătate şi 
temperanţă de la Conferinţa 
Generală şi diviziune ne vor vizita 
şi vom avea convenţii naţionale în 
aceste domenii

De asemenea va fi  organizată 
o convenţie a Departamentului 
Isprăvniciei creştine cu participare 
de la Conferinţa Generală şi 
convenţii pentru mişcarea de tineret 
şi evanghelizarea tineretului cu 
participare de la diviziune.

Cu această ocazie, au fost 
adoptate, pentru Uniunea noastră, 
programul zilelor speciale 1992, în 
acord cu programul mondial al 
bisericii, şi două hotărîri ale 
Comitetului anual al Conferinţei 
Generale, prima privind desemnarea 
anului 1993 ca A n al pastorului şi a 
doua cu privire la prezbiterul 
comunităţii.

Iată textul acestei hotărîri:

Deoarece Sfintele Scripturi 
dau o atenţie deosebită rolului 
conducător al prezbiterului în viaţa 
comunităţii locale (el este uneori 
numit şi pastor laic),

Deoarece prezbiterii
comunităţilor, lucrînd sub 
îndrumarea pastorilor lor, 
îndeplinesc adesea o parte 
însemnată din lucrarea pastorală a 
bisericii,

Deoarece Asociaţia pastorală 
coordonează pregătirea şi 
perfecţionarea prezbiterilor
comunităţilor în cooperare cu 
departamentele bisericii mondiale,

Deoarece pastorii şi 
prezbiterii au, într-o anumită 
măsură, nevoie de aceeaşi pregătire 
şi de îndemn la o cooperare sfîntă,

Recomandăm:

a) Să încurajăm conferinţele 
să invite pe prezbiteri să participe 
periodic la adunări ale Asociaţiei 
pastorale care sînt organizate special 
pentru pregătirea prezbiterilor. Aceste 
întruniri se adresează în continuare 
în principal pastorilor, dar vor insista 
asupra importanţei prezbiterilor ca 
ajutoare ale pastorilor.

b) să invite pe prezbiteri la 
adunările destinate pastorilor, în 
măsura posibilităţilor financiare.

Alte hotărîri reprezintă 
măsuri pentru buna administrare a 
finanţelor bisericii; iată un fragment:

- Nu se vor începe construcţii 
noi pină in momentul in care vor 
exista posibilităţile necesare de 
finalizare a construcţiilor începute 
deja.

La începerea unei 
construcţii noi se va completa o fişă  
care să cuprindă date cu privire la: 
dimensiunile, capacitatea, valoarea 
clădirii, sursele de finanţare şi 
aprobarea conferinţei, bazate pe 
analiza fondului existent.

A  fost reînnoită o hotărîre 
care urmăreşte buna folosire a 
timpului de lucru de către pastori, şi 
anume că: orice angajat al conferinţei 
poate părăsi locul de muncă 
(districtul) numai cu aprobarea 
conferinţei, iar pentru deplasări în 
străinătate este necesar şi avizul 
Uniunii.

Avînd în vedere că există 
acum o diversitate de surse pentru 
cărţi şi broşuri, s-a hotărît ca pe 
canalele bisericii să se vîndă numai 
cărţile bisericii

Către final, din nou 
preocuparea s-a concentrat asupra 
misiunii bisericii în aceste vremuri 
care se grăbesc atît de mult către 
împlinirea profeţiilor şi către 
triumful Evangheliei veşnice.

Ultimul punct a fost 
adoptarea următorului vot de 
recunoştinţă pentru harul deosebit 
revărsat asupra bisericii în anul 
1991:

VOT DE RECUNOŞTINŢA

Noi, membrii Comitetului 
plin al Uniunii de Conferinţe a 
Bisericii Creştine Adventiste de 
Ziua a Şaptea din România şi 
invitaţii, reuniţi la Bucureşti 
între 17 şi 18 decembrie 1991 
pentru Comitetul anual, în 
prezenţa fratelui Ulrich Frikart, 
secretarul Diviziunii Euro-Africa,

I. Ne exprimăm 
recunoştinţa fa ţă  de Dumnezeu

1. Pentru cele 6.326 
persoane intrate în biserică prin

botez şi mărturisire de credinţă 
de la 1 iulie 1990 la 31 octombrie 
1991. Acest bogat seceriş este 
pentru noi o mare încurajare, 
întărindu-ne convingerea în 
puterea irezistibilă a dragostei Iui 
Dumnezeu în societatea 
românească de azi.

2. Pentru eforturile 
perseverente şi devotamentul 
plin de sacrificiu din partea celor 
care au dat mărturie despre 
iubirea lui Dumnezeu arătată 
nouă în Domnul Isus Hristos.
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3. Pentru împrejurările 
favorabile predicării Evangheliei, 
pentru curajul şi credinţa celor care 
au răspuns invitaţiei Duhului lui 
Dumnezeu.

4. Pentru dezvoltarea 
strategiei cuprinse în Campania 
Naţională de Evanghelizare şi 
aplicarea ei prin efortul reunit al 
diferitelor departamente la nivelul 
conferinţelor şi Uniunii, cu credinţa 
într-o manifestare fără precedent a 
slavei Evangheliei.

5. Pentru lucrul sîrguincios, 
plin de iubire şi credinţă, al 
angajaţilor bisericii adus la 
îndeplinire adesea în împrejurări 
dificile din punct de vedere material 
şi social

6. Pentru efortul plin de 
abnegaţie al nenumăraţilor 
credincioşi, între care foarte mulţi 
tineri, care astfel îşi descoperă 
darurile spirituale şi le pun în 
sl ujb a evangh el izării.

7. Pentru dărnicia 
conştiincioasă şi jertfitoare de sine 
a membrilor bisericii, pentru reuşita 
reîntronării principiilor biblice ale 
bisericii în domeniul fondurilor 
bisericii.

8. Pentru rugăciunile, 
încurajările, sfătuirea şi sprijinul 
material primite din partea Diviziunii 
Euro-Aj'rica şi a Conferinţei 
Generale, manifestate prin 
numeroşi evanghelişti şi 
specialişti desemnaţi să lucreze 
împreună cu noi în cîmpul Uniunii 
Române şi prin includerea 
României în prima vizită în 
Diviziunea Euro-Africa a noului 
preşedinte al Conferinţei Generale.

9. Pentru îmbunătăţirea 
relaţiei dintre biserica din ţară şi 
comunităţile sau grupele româneşti 
din străinătate, dovedită prin mesaje 
şi ajutor, atît spiritual cît şi 
material.

II. De asemenea, sîntem  
fericiţi să ne putem ruga lui 
Dumnezeu

1. Pentru adîncirea 
consacrării şi reformei spirituale în 
rîndul pastorilor şi membrilor 
bisericii.

2. Pentru credincioşia în 
zecimi şi daruri de care biserica 
noastră are nevoie pentru a-şi 
împlini misiunea în continuă 
creştere.

3. Pentru păstrarea libertăţii 
în ţara noastră pentru ca activităţile 
de evanghelizare să continue cu toată 
intensitatea.

4. Pentru desfăşurarea cu 
succes a Campaniei Naţionale de 
Evanghelizare, pentru întemeierea de 
comunităţi şi grupe noi în zonele 
în care adevărul prezent nu este 
cunoscut.

5. Pentru ca tineretul bisericii 
să se dezvolte în spiritualitate şi în 
angajament plin de zel în misiunea 
bisericii.

6. Pentru unitatea bisericii în 
spiritul iubirii fa ţă  de Dumnezeu şi 
al ascultării de adevărurile întreitei 
Solii îngereşti.

Adrian Bocăneam 
Secretar Uniune

SECERIŞ ’91

Raportul Conferinţelor pe primele trei trimestre ale anului 1991, 
arată rodul activităţii şi binecuvîntării lui Dumnezeu în ogorul 
Evangheliei din Uniunea A.Z.Ş. din România:

Trim. I Trim. II Trim. III TOTAL

Bucureşti 374 867 462 1.703

Cluj 142 211 341 694

Bacău 101 453 217 771

Timişoara 51 537 225 813

Braşov 122 162 233 517

790 2.230 1.478 4.498
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CREDINCIOŞIE
Şl
CHIBZUINŢĂ

S
întem bucuroşi să  

constatăm că Bunul 
D um nezeu a binecuvîntat poporul 

Său cu credincioşie în lucrul 

încredinţat. Avem un popor 

minunat, unit pentru orice lucru 

bun, plin de spirit de sacrificiu, 
gata să facă orice pentru D omnul  

şi pentru lucrarea Sa. Nu puţine  

au fost ocaziile în  timpul regimului 
trecut cînd frăţietatea noastră a 

sărit ca unul singur să construiască  

adevărate „Temple”, asum îndu-şi

riscuri, oferind mulţi bani şi mult 

din timpul lor pentru iucru. 

C unoaştem  multe cazuri cînd s-au  

făcut oferte incredibile şi din 

puţinul pe care l-au avut fraţii au  

făcut jertfe mari şi au dat peste 

puterile lor. Şi Dum nezeu a 

binecuvîntat aceste eforturi cu 

bune rezultate materiale şi 
spirituale.

A urm at „Revoluţia”, libertatea, 

m om entul cînd se părea că totul 
este cu putinţă oricui şi cu atît

mai mult celui ce crede. Biserica  

Adventistă a investit tot ce avea în  

evanghelizare şi în construirea de 

Case de Rugăciuni.
Aceste lucrări sînt

manifestarea credinţei, dovada 

viziunii unei lucrări de proporţii, 
acte de curaj ale poporului advent.

T otuşi sînt cîteva probleme  

care ne confruntă şi pe care 

trebuie să le discutăm deschis.
Povara finalizării construcţiilor  

începute este deja prea mare  

pentru majoritatea comunităţilor  

care au şantier deschis.
Sălile de cult mult prea mari 

faţă de nevoi, multele spaţii anexe, 

stilul masiv al construcţiilor, 
preţurile ridicate ale materialelor  

şi manoperei, epuizarea  

rezervelor materiale, fac să pară  

imposibilă finalizarea celor mai 
multe şantiere.

Chiar atunci cînd toate casele  

de rugăciune începute vor fi 
finalizate în  cele mai multe cazuri, 

iluminatul, încălzirea, cheltuielile  

de întreţinere, reparaţiile curente, 

plata intendentului, impozitul, etc. 

sînt cheltuieli prea mari pentru 

comunităţile  puţin numeroase, 

deoarece majoritatea comunităţilor  

în construcţie sînt între 15-40 

membrii (şi mulţi dintre aceştia 

au posibilităţi materiale modeste).

în  plus, aceste case de 

rugăciune, au toate şansele  ca 

atunci cînd vor funcţiona să fie un  

obstacol în calea lucrării 

misionare, deoarece o sală mare în  

care mai mult de jum ătate din 

locuri sînt goale nu creazâ o 

ambianţă plăcută şi vizitatorii nu 

se simt atraşi să rămînă aici.

Este adevărat că Biblia ne 

învaţă că „ceea ce la oam eni este cu 

neputinţă ia Dum nezeu este cu 

putinţă”, că „totul este cu putinţă  

celui ce crede” şi că trebuie să 

încercăm lucruri mari pentru  

D om nul. Dar în acelaşi timp ni se  

spune că atunci cînd cineva vrea să  

zidească un turn, trebuie să stea 

mai întîi să-şi facă bine socoteala 

cheltuielilor ca să vadă dacă are cu 

ce să-l sfîrşească (Luca 14,28). Se  

pare că nu totdeauna s-au făcut 

bine socotelile.

6 CURIERUL ADVENTIST •  ianuarie 1992



în momentul de faţă 
aproximativ 120 de case de 
rugăciune sînt În stare de şantier 
şi trehuie ap roximativ 150 
milioane lei pentru relllizarea 
acestor lu crăr i , dllr din rapoartele 
conferintelor cu privire la solduri, 
la estimarea veniturilor anului În 
curs şi a cheltuielilor ce sînt 
ahsolut necesare reiese că este 
imposihil să se acorde ajutoare 
pent ru constructii. 

Iată de ce se impune 
re"liz"rea unei strategii prin care 
to"te constructiile Începute să fie 
cît mai rapid realizate. 

Cu această ocazie rugăm 

frătiet"'e" .ă se concentreze În 
finalizarea lucrărilor Începute 
Într-un timp cît mai scurt, 
renuOIÎnd la orice element inutil de 
construetie, pentru II reduce 
cheltuielile, ş i să planifice 
realizarea lucrărilor În CÎteva 
etape, În functie de posihilităţi, 

dînd În folosinlă În primul rînd 
,ălile de cult, apoi să se ocupe de 
linisarea faladelor, fini~area 

'paliilor anexe din interior ~i În 
cele din urmă, de curli. 

Comitetele conferinlelor vor 
veghea la realizllrea IIcestlli 
program de redresare, vor ajutu 
toate wmunitălile din interiorul lor 
să Înlcleaj.!ă situaţia şi să 

cnnlucreze În cadrul acestui 
program, vor reduce orice 
cheltuială la care se pout~ renunta 
şi Împreună cu Comitetul Uniunii 
vor face planuri de sprijinire a 
construcţiilor În măsura 

disponihilitătilor cure se vor crea. 
Ne exprimăm încă o dată 

cnnvingcrea că, nu ne putem 
aştepta 1" hinecuvÎntarea cerului 
În planurile noastre decît În 
măsura În care rl!specHim 

• principiile şi rînduielile dh'ine, 
fapt pentru care rugăm pe toti 
responsahilii de la comunitiiti şi 

conferinte să nu încurajeze uhuteri 
de la regulile finllnciure ilie 
bisericii. 

Rugăm totodată frătletlltell 

să aibă simtul responsubilitiitil şi 

să vegheze ca nu cumva să atragem 

blestemul lui Dumnezeu asupra 
noastră În timp ce credem că facem 
lucrarea lui Dumnezeu. Nu putem 
IIduce foc străin pe altarul slujirii 
noastre. 

"DesăVÎrşirea de caracter 
nu este posibil de atins fără 
sacrificiu de sine". 

White. 9 T/44 

De asemenell , trehuie ştiut 

că Încurajarea In o procedură 

contrară acestei strntegii cu privire 
In constructii nu va demonstrll nici 
credintă, nici Împreună simtire cu 
fratii , nici argument că sistemul 
finllnciar al bisericii nu este bun, ci 
va contribui la împingerea bisericii 
Într-o criză ş i mai mare din care 
nu VI! fi ie~ire, va aduce tulhurare 
şi Împărtire între frati şi va 
Împiedica propăşirea lucrării. 

Uniunell de Conferinte a 
contribuit Împreună cu 
cnnferin!ele şi a ajutat un număr 
de 32 de comunităţi să Încheie 
lucrările, alocînd 32 milioane de lei 
la fondul de constructii al 
conferintelor. Această sumă însii a 
căzut ca o picătură de apă într-un 
ocean. Comitetul Uniunii va face În 
continuare planuri pentru 
sprijinirea lucriirilor de constructii, 
va colnbora cu conferintele in 
realizarea de proiecte de constructii 
ecnnomicoase, va veghea împreună 
cu conferintele CII pe_ viitor 
constructiile cure vor începe să fie 
pe măsura posihilitiitilur. 

Anuntăm cu această ocazie 
cii În şedin!1I Comitetului plin 01 
Uniunii de Conferinte din data de 
17-11! decemhrie 1991, CÎnd au fost 
prezenti şi preşedin!ii, secretarii 
~i tre rierii conferintelor, s-a 
hotărît să nu se mIIi Înceapă 

construirea de case de rugăciuni 

pînă în momentul in care pot fi 
IIsigurate prevederi financiare. 
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Pînă atunci, comunitătile 

care au nevoie de cllse de rugăciuni 
vor putea Începe să strîngă 

materialele necesare şi să asigure 
terenul pentru constructie. 

Se recomandă tuturor 
pastorilor, ' comunitătilor şi 

conferintelor să-şi concentreze 
eforturile misionare cu precădere 
În zonele unde avem case de 
rugăciune mari şi memhrii putini, 
pentru a asigura locuri noilor venili 
În biserică, cum şi pentru a 
realiza alte comunităţi puternice 
care să fie centre de evanghelizure 
şi de innuentă În zonă. 

În baza experientei trecute, 
sîntem Încrezători că toată 

frălietatea adventă Îşi va aduce 
contrihutia la rezolvarea situaţiei 

prezentate şi că Dumnezeu ne va 
IIjutl! cu unire şi pace În hiserică, 

pentru o Îndeplini mandatul În 
aceste ultime zile ale istoriei. 

Dumnezeu să binecuvinteze 
biserica Sa din oceasă tură. 

Amin! 

În numele Comitetului 
Uniunii de Conferinţe 

Trezorier, 
V. Dima 

"Domnul doreşte ca 
slujitorii Săi să predice 
astăzi vechea Învă1ătură a 
Evangheliei... Noi avem 
nevoie de predicile de 
odinioară, de tatii şi 
mamele de odinioară din 
Israel, care să aibă 
blÎnde/ea lui Hristos". 

White, 5T/27 dec. 1899 
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BIBLIA... ARUNCATĂ PE FEREASTRĂ

Un pastor călătorea în 
compartimentul unui tren cu un alt 
pasager. Cum era normal, amîndoi 
au început să discute, abordînd 
diferite subiecte si in curind discuţia 
s-a axat pe probleme religioase. 
Pastorul a ascultat cu răbdare cum 
interlocutorul său a început să laude 
ateismul şi să critice credinţa 
creştină. La rindul său, şi-a expus 
şi el punctele de vedere, apoi a scos 
Biblia şi a citit cîteva texte din ea. 
Ateul însă s-a ţinut ferm pe poziţie. 
Discuţia s-a încheiat fără să se poată  
convinge unul pe altul.

Cînd au înţeles amîndoi că 
discuţia era fără folos s-au resemnat 
şi s-a aşternut tăcerea. Apoi... 
pastorul a părăsit compartimentul 
pentru cîteva minute, lăsîndu-şi 
Biblia deschisă pe locul său. Cînd 
s-a întors în compartiment, Biblia 
sa dispăruse. Cel cu care călătorea 
în compartiment, tocmai închidea 
fereastra.

A  înţeles imediat că 
interlocutorul său aruncase Biblia pe

fereastră, pentru a împiedica pe alţii 
să mai citească această
„absurditate", cum o considera el.

Călătoria a continuat într-o 
tăcere glacială.

Cîteva luni mai tîrziu, un 
străin a bătut la uşa pastorului. El 
era dintr-un sat învecinat şi a 
inceput să spună pastorului fără 
ocolişuri că doreşte să fie botezat. 
Pastorul l-a întrebat atunci de care 
biserică aparţine. „De nici una", a 
răspuns străinul. „Eu am citit Biblia 
mea şi o cunosc. Eu ştiu că Isus 
Hristos este Domnul şi doresc să fiu 
botezat, pentru a deveni ucenic a! 
L u i“.

„O Biblie?" a întrebat 
pastorul mirat, ştiind că nu existau 
multe Biblii în locul acela. „De unde 
aveţi dumneavoastră o Biblie?"

„Aceasta este o istorie 
ciudată“ a cotinuat vizitatorul. „Eu 
v-o pot istorisi, deşi va fi  cam greu 
pentru dumneavoastră să credeţi cele 
ce vă spun. Dar este purul adevăr”. Şi 
a început să istorisească:

„Eu sînt constructor. Acum  
cîteva luni, lucram la o construcţie 
lîngă calea ferată şi acolo s-a 
întîmplat ceva în adevăr ciudat. 
După trecerea unui tren în viteză, o 
carte a venit zburînd şi a căzut în 
praful din faţa mea. A m  ridicat-o şi 
am văzut că era o Biblie".

Pastorul a rămas fără cuvînt. 
După ce a pus cîteva întrebări 
vizitatorului a ajuns la concluzia că 
Biblia în cauză nu era alta decît 
Biblia sa. Oare, nu cumva vizitatorul 
o avea chiar la el? La întrebarea sa, 
acesta a răspuns imediat: „Da, 
desigur!" Pastorul a recunoscut-o 
imediat. Cartea care l-a ajutat un 
timp îndelungat să facă o lucrare 
veritabilă, servea acum altuia. Lîngă 
el, stătea acum un tînăr creştin, 
care datorită acestei Biblii, dorea să 
fie botezat.

După ce pastorul i-a istorisit 
vizitatorului său „taina" Bibliei 
aruncate pe fereastra unui vagon de 
tren, constructorul a voit să i-o 

continuare în pag. 10
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DEPARTAMENTUL ŞCOLII DE SABAT

P
e vremuri, pentru a sublinia importanţa Şcolii 
de Sabat, se spunea că aceasta este „inima 
comunităţii”. Mai corespunde oare această descriere cu 

mentalitatea şi practica actuală? Ocupă Şcoala de 
Sabat un loc central în preocupările pastorilor, 
prezbiterilor, slujbaşilor şi membrilor comunităţilor 
noastre? Personal, încă mai cred cu tărie, asemenea 
multora dintre dvs., că Şcoala de Sabat trebuie să fie, 
poate să fie şi, în multe, foarte multe din comunităţile 
noastre va deveni inima acestora! Dar pentru a se realiza 
aceasta, e nevoie de o corectă înţelegere a importanţei 
Şcolii de Sabat şi de acţiuni corespunzătoare cu 
importanţa ei. Amintiţi-vă de sfatul inspirat: „Fiule, 
dă-Mi inima ta ” (Prov. 23,26). „Păzeşte-ţi inima mai 
mult decît orice” (Prov. 4,23). Acesta constituie un 
îndemn la participare, implicare, preocupare, acţiune 
pozitivă. In acest caz vom ruga pe Marele învăţător să  
binecuvînteze şcoala noastră, să aibă grijă de „inima” 
comunităţii noastre şi vom fi  gata să aplicăm cu 
credincioşie toate îndrumările date de El şi cele mai 
bune metode care pot înviora această importantă 
ramură de activitate.

Fiecare membru al Şcolii de Sabat ar trebui să  
studieze în fiecare zi lecţiile programate pentru secţiunea 
de vîrstă de care aparţine, iar conducerea acesteia 
trebuie să împartă pe secţiuni elevii Şcolii de Sabat, 
potrivit cu vîrsta. Sperăm că acest lucru a devenit o 
realitate oriunde spaţiul permite.

Cercetările au dovedit şi experienţe numeroase 
au arătat că dezbaterea lecţiei în grupe mici (maxim 
10-12 persoane) este calea cea mai bună de instruire a 
elevilor Şcolii de Sabat de orice vîrstă. Studiul pe grupe, 
deşi în sălile aglomerate prezintă dificultăţi, iar 
numărul instructorilor bine pregătiţi nu e suficient, 
prezintă o serie de avantaje net superioare prezentării 
lecţiei de la amvon, chiar dacă aceasta se face de către 
oamenii cei mai bine pregătiţi: dezvoltarea gîndirii şi a 
exprimării; participarea tuturor elevilor; activarea celor 
timizi şi retraşi; intercomunicarea; o mai bună 
cunoaştere a membrilor între ei şi întrajutorare; 
dezvoltarea părtăşiei creştine; întocmirea de planuri 
pentru activitate misionară şi ocazii de rugăciune, etc. 
De aceea insistăm foarte mult ca în fiecare comunitate,

dezbaterea lecţiei să se facă pe grupe stabile cu fişe de 
prezenţă şi raportare.

Dragi elevi ai Şcolii de Sabat: copii, adolescenţi, 
tineri şi adulţi, membri sau nemembri ai bisericii, fac  
un apel stăruitor la inima dvs: Haideţi să reînsufleţim 
„inima” comunităţii! Marele Medic ne va ajuta să 
punem în funcţiune acest „organ” chemat să pompeze 
în întreg organismul bisericii sîngele proaspăt al 
doctrinei curate!

Vă rog nu uitaţi: scopul Şcolii de Sabat este 
cîştigarea, păstrarea şi instruirea elevilor ei pentru ca 
aceştia să poată depune la rîndul lor o mărturie 
eficientă în favoarea lui Isus Hristos şi astfel alte 
suflete să fie  conduse la Mîntuitorul. Prin urmare 
Şcoala de Sabat are scopuri misionare şi pastorale, 
urmărind ca suflete noi să fie cîştigate pentru Hristos, 
păstrate printr-o caldă părtăşie creştină şi instruite 
pentru lucrarea lui Dumnezeu.

Un prilej binevenit pentru promovarea acestor 
scopuri este şi „ziua vizitatorului Şcolii de Sabat” de la 
28 martie a.c. în  vederea unei cît mai bune fructificări a 
ocaziei, Departamentul Şcolii de Sabat vă oferă cîteva 
sugestii:

1. O bună pregătire a ocaziei s-ar putea face prin:
- invitarea cu un Sabat înainte (21 martie) a 

membrilor Şcolii de Sabat de la toate secţiunile să înalţe 
rugăciuni, la casa de rugăciune şi acasă, pentru 
reuşita programului;

- invitarea unui număr cît mai mare de vizitatori, 
de către toţi membrii Şcolii de Sabat, de la toate 
secţiunile;

- o bună pregătire a lecţiei pentru dezbatere atît 
de către membrii grupelor c ît  mai ales de către 
instructori;

- adaptarea lecţiei la posibilităţile de înţelegere 
ale vizitatorilor;

- includerea în programul Şcolii de Sabat a unor 
elemente de noutate, prospeţime, trezire a interesului 
(o cîntare specială, furnizarea unor informaţii 
interesante pentru Şcoala de Sabat, etc).

2. Cum trebuie să ne purtăm cu vizitatorii?
Iubirea creştină îmbibată cu uleiul Duhului

Sfint ne va conduce să-i facem pe oaspeţii noştri să se

ZIUA VIZITATORULUI 
ŞCOLII DE SABAT

- 28 martie 1992 -
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simtă bine. Un cuvînt cald, de bun venit, însoţit de 
expresia convingătoare a bucuriei de a fi  împreună cu 
ei, va avea darul de a deschide inimile. Nouă tuturor ne 
plac cuvintele care seamănă cu nişte „mere de aur 
într-un coşuleţ de argint”.

Spuneţi celor ce ne vizitează că ne vor face mare 
plăcere de fiecare dată cînd ne vor vizita. Invitaţi-i cu 
multă afecţiune să revină printre noi! Creaţi o atmosferă 
agreabilă! Oamenii, mari şi mici, se duc cu plăcere 
acolo unde ştiu că sînt iubiţi, aşteptaţi şi respectaţi

O mare importanţă pentru atragerea vizitatorilor 
noştri o are felul în care prezentăm lecţia. Instructorul 
nu trebuie să predice nici să ţină o lectură ci să conducă 
o dezbatere asupra ideilor cuprinse în lecţie, să 
stimuleze participarea tuturor celor din grupă, să facă  
discuţia vie, interesantă, atrăgătoare, practică, fără pauze 
supărătoare şi fără grabă păgubitoare.

Studiul trebuie adaptat la capacitatea de 
înţelegere a musafirilor. Uneori, poate, e necesar să dăm 
explicaţii sumare asupra unor noţiuni obişnuite pentru 
noi, dar cu totul străine pentru cei ce nu ne cunosc.

Musafirii trebuie să fie implicaţi în activitatea 
grupei. Şi se poate cere să citească un text din Biblie. 
Dacă n-au Biblie, trebuie să li se împrumute una. Pot fi 
invitaţi să-şi spună părerea privitoare la o problemă în 
discuţie. Şi se poate pune o întrebare simplă. Dacă fac 
greşeli, nu trebuie subliniate. Corectarea se face cu cel 
mai mare tact şi cu deplină înţelegere. Orice reuşită 
trebuie apreciată, orice participare trebuie încurajată şi 
orice aport pozitiv trebuie remarcat.

Să nu construim ziduri de despărţire între noi şi 
musafirii noştri. Să nu-i facem să se simtă m ai puţin 
importanţi decît noi. Nici chiar în rugăciunile noastre 
să nu-i separăm de noi. Să evităm orice exprimare care

ne-ar face să părem exclusivişti E  necesar să găsim 
formule prin care să ne identificăm cu cei ce nu ne 
cunosc fără să lezăm principiile de conduită creştină 

Nici ţinuta vestimentară a vizitatorilor noştri, 
uneori necorespunzătoare cu stilul de viaţă adventist, nu 
trebuie să reducă amabilitatea şi afecţiunea noastră 
fa ţă  de eu Cînd Isus va f i  primit în inimă, El va alunga 
de acolo toţi dumnezeii străini

A r avea un efect deosebit, mai ales pentru copii, 
oferirea cu prilejul Zilei vizitatorului Şcolii de Sabat, a 
unei ilustrate frumoase, cu un text biblic încurajator, 
scris, poate, chiar de m îna copiilor din grupa respectivă, 
sau, la cei maturi, de instructor. Unde condiţiile permit, 
se poate oferi un cîntec special, se pot proiecta 
diapozitive sau altceva de felul acesta, care să facă  
ocazia remarcabilă

Orice bun elev al Şcolii de Sabat va f i  gata să 
cedeze cu plăcere locul său eventualilor vizitatori şi va 
face tot ce-i stă în putere pentru ca aceştia să fie 
atraşi spre Mîntuitorul şi instruiţi pentru a-L 
mărturisi lumii.

Fie ca ocazia de la 28 martie să constituie o mare 
binecuvîntare pentru toate comunităţile noastre şi în 
special pentru cei ce ne vizitează.

A. Moldovan 
Responsabil al Departamentului 

Scolii de Sabat.

Prezentul articol este destinat a fi prelucrat cu 
slujbaşii şi membrii Şcolii de Sabat, cu cel 
puţin o săptămînă înainte de 28 martie, în 
vederea pregătirii comunităţilor pentru „Ziua 
vizitatorului Şcolii de Sabat”.

BIBLIA ARUNCATĂ PE FEREASTRĂ

- urmare din pag. 8 -

înapoieze imediat. Dar pastorul 
i-a spus: „Nu, nu pot s-o primesc. 
Cartea este a dumneavoastră 
pentru că v-a ajutat aşa de mult. 
Ru ga mea este să fie o 
binecuvîntare pentru alţii".

După ce a fost botezat, 
constructorul a plecat acasă, cu 
dorinţa puternică de a spune şi

altora ceea ce a învăţat el din 
Biblia lu i In mai puţin de un an, 
toţi locuitoriii satului s-au pocăit, 
întemeindu-se o nouă 
comunitate.

Şi toate acestea, datorită 
unei Biblii pe care cineva a 
aruncat-o, ca să nu mai fie citită 
de nimeni!...

Din „Zeichen der Zeit“
(Semnele Timpului/1991)
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CA TOŢI SĂ FIE UNA

Trăim vremuri profetice 
deosebite. Marile perioade 
istorice, pe care profeţii Bibliei 
le-au primit ca revelaţie divină, 
s-au perindat pe arena lumii, una 
după alta. Anii 1843-1844 au 
marcat încheierea oricărei 
cronologii. De la data aceea, 
singura problemă care trebuia să 
fie rezolvată era profeţia din Matei 
24,14.

Pentru timpul imediat 
înainte de venirea Domnului 
Hristos, descoperirea inspirată ne 
aşează în faţa unui fenomen, care 
se constată astăzi ca fiind la 
timpul prezent şi anume tendinţa 
tot mai accentuată de unire a 
bisericilor creştine. Ca temei 
pentru unire se citează mereu 
cuvintele rugăciunii de Mare 
Preot a Domnului Hristos: „ca toţi 
să fie una1'. Această acţiune este 
prezentată de inspiraţie ca fiind 
semnul care ' are drept 
corespondent evenimentele 
relatate în Matei 24,15 şi Luca 
21 ,20 :

Sfîrşitul secolului XIX şi 
îndeosebi ultima jumătate a sec. 
XX s-au caracterizat prin 
creşterea tendinţelor către o 
mişcare mondială pentru unirea 
bisericilor creştine. Consiliul 
mondial al Bisericilor, ca 
organism de coordonare a 
mişcării ecumenice are deja la 
activul lui o paletă de acţiuni şi de 
iniţiative, care au ocupat 
firmamentul lumii creştine de-a 
lungul a zeci de ani şi care îşi 
intensifică eforturile pentru ca 
„toţi să fie una“ .

Care este poziţia Bisericii 
Adventiste de Ziua a Şaptea faţă 
de această acţiune?

Cum înţelegem noi unirea 
pentru care Mîntuitorul a mijlocit 
în rugăciunea Sa de Mare Preot? 
Şi ce aprecieri se pot face despre 
cei implicaţi în această încercare 
de unire?

Socotesc că la toate 
aceste întrebări articolul scris de 
F.D.Nichol în Review and Herald 
din luna nov. 1957 cu titlul NOI 
STĂM SINGURI, dă răspunsurile 
cele mai autorizate, lată-l:

Sîntem satisfăcuţi că 
oamenii care susţin vederile 
diferitelor Biserici, pot sta şi 
discuta cu calmitate împreună, 
avînd un limbaj comun şi un spirit 
creştinesc. Sîntem deasemenea 
mulţumiţi, că teologii mărturisesc 
că o serie întreagă de diferite 
grupări religioase sînt sub ideal, 
în timp ce Hristos ne cheamă să 
fim „o turmă şi un păstor'1 şi 
sîntem încurajaţi de faptul că 
aceştia consideră că, dacă 
armonia trebuie să se realizeze, 
ea trebuie realizată pe calea 
tratativelor asupra diferitelor 
deosebiri doctrinale. Această 
nouă concepţie despre 
însemnătatea doctrinei, este o 
încurajare.

O mişcare religioasă poate 
avea o mică importanţă, dar 
situaţia se schimbă atunci cînd 
aceasta, aflîndu-se la masa 
tratativelor, păstrează cu 
fermitate principiile doctrinei sale.

Ne bucură foarte mult 
insistenţa diferiţilor exponenţi ai 
Consiliului Mondial al Bisericilor, 
că principiul separaţiei Bisericii 
de Stat, trebuie să fie menţinut, 
cu toate că noi sîntem convinşi, 
că nu există o poziţie unită în 
favoarea acestui principiu. Nu

criticăm nicidecum Consiliul 
Mondial pentru stăruinţa sa 
împotriva multor rele ale 
asociaţiilor politice şi ale societăţii 
în general. Este potrivit ca 
Biserica întotdeauna să denunţe 
răul.

Nu vom devia de la subiect 
pentru a discuta care credem noi 
că sînt dezavantajele care 
însoţesc adesea, o astfel de 
denunţare.

Biserica nu numai că ar 
trebui să se pronunţe împotriva 
tuturor relelor, ci trebuie să-şi 
întrebuinţeze timpul şi resursele 
pentru a transforma în bine 
lumea. Toate aceste încercări 
cheltuiesc repede puterile 
spirituale ale Bisericii într-un 
domeniu în care este mai puţin 
pregătită să facă o lucrare bună.

PENTRU CE NU NE UNIM?

Văzînd toate aceste acţiuni 
lăudabile, mai mult chiar decît 
putem spune, cît şi sinceritatea şi 
caracterul nobil al oamenilor pe 
care i-am întîlnit - de ce nu ne 
unim şi noi în Consiliul Mondial al 
Bisericilor? Această întrebare 
ne-a fost pusă de multe ori. în 
interviul pe care l-am avut cu Dr. 
Eugen Gaston Blake, el ne-a dat 
în mod foarte delicat, sugestia că 
şi noi ar trebui să ne unim. Am 
răspuns că în ciuda bunelor relaţii 
dintre Consiliu! Mondial şi 
Biserica Adventă, nu poate avea 
loc nici o unire.

A trebuit atunci să 
explicăm că, avînd în vedere 
concepţia noastră fundamentală 
despre natura şi sccpul Mişcării 
Advente, ar fi un lucru nesincer în 
adeziunea noastră la o mişcare 
pentru unire, (în timp ce ideea 
aceasta este acceptată de către 
oameni ai bisericii în general).

Dacă unirea bisericilor ar fi 
avut în vedere numai caracterul 
oamenilor cu care ne-am asocia, 
atunci ar fi fost mai uşor să 
răspundem afirmativ.

Analizînd apoi întrevederea 
avută, ne-am dat seama că un 
creştin mai serios şi mai
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binevoitor decît Dr. Blake ar fi 
greu de găsit. Dar problemei 
adeziunii la Consiliul Mondial al 
Bisericilor, trebuie să i se 
răspundă nu în numele 
personalităţii, ci în numele 
doctrinei şi al misiunii.

însuşi Consiliul a clarificat 
punctul în care se arată că 
doctrina este principalul lucru 
spre o adevărată unire.

Să începem deci cu 
punctul acesta în răspunsul 
nostru, pe care trebuie să-l dăm 
ia întrebarea: De ce nu aderăm şi 
noi la Consiliul Mondial?

'in n  noastră deosebită

în ciuda faptului că noi ne 
apropiem mult de protestantism 
în materie de doctrină, este totuşi 
precis că sîntem deosebiţi în 
unele mari puncte de credinţă. 
Aceasta nu trebuie să o uităm 
niciodată.

Am fost asiguraţi că dacă 
aderăm la Consiliul Mondial, nu ni 
se va cere să părăsim vreo 
doctrină pe care o învăţăm. Dar 
dacă am adera, şi am porni pe 
calea care duce la dezvoltarea 
unei unităţi sincere şi adevărate, 
am observa că trebuie să 
părăsim aceste precepte 
distinctive, sau, în cel mai fericit 
caz, să încetăm mărturia noastră 
în favoarea lor, fapt de care 
sîntem convinşi că ar fi tot atît de 
grav Să rezumăm deci unele din 
aceste deosebiri principale în 
doctrină.

Noi ne deosebim de marea 
majoritate a creştinilor cu privire 
la problema naturii omului. Nu 
putem crede că el posedă un 
suflet nemuritor, care îşi ia la 
moarte zborul spre un loc de 
răsplătire finală, sau că acest 
suflet este adevăratul om, corpul 
fiind numai o colivie.

Noi credem că această 
doctrină a nemuririi sufletului, 
minimalizează însemnătatea 
lucrării de mîntuire a lui Hristos 
pentru noi.

Sfînta Scriptură ne învaţă 
că viaţa este numai în Domnul

Isus, şi că, în adevăr, El a fost 
singurul care „a adus viaţa şi 
nemurirea prin Evanghelie" 
(2 Tim. 1,10). „Credem că 
Dumnezeu este singurul care are 
nemurirea". (1 Tim. 6,16).

De asemenea, nu putem 
accepta doctrina nemuririi 
sufletului şi prin faptul că ea 
deschide calea amăgirii diabolice 
a spiritismului, dezamăgire care 
este prevăzută a fi uriaşă şi 
covîrşitoare, în ultimele clipe ale 
istoriei pămîntului.

De ce să păstrăm tăcere, în 
interesul păcii şi unităţii 
religioase, asupra doctrinei 
noastre despre natura omului, 
care ne asigură o barieră 
protectoare contra hoardelor din 
abisul fără fund al îngerilor răi, şi 
care pozează ca spirite ale 
prietenilor plecaţi dintre noi?

Credinţa noastră cu privire la Sabat

Să privim o altă 
descoperire doctrinală - credinţa 
noastră în Sabatul zilei a Şaptea.

Dacă unirea se socoteşte 
mai mult decît un simplu cuvînt, 
va fi necesar să părăsim credinţa 
noastră în sfinţenia Sabatului şi 
să acceptăm în locul lui prima zi a 
săptămînii ca zi sfîntă.

Dar nu putem face 
aceasta. Noi credem că profeţia 
este sigură şi precisă şi ştim că 
istoria bisericii raportează că 
substituirea duminicii, în locul 
Sabatului zilei a şaptea, a 
constituit o parte din marea 
apostazie care s-a început în 
primele veacuri ale bisericii şi 
care a luat o formă organizată 
atunci cînd a intervenit 
papalitatea.

Mai mult, noi vedem în 
Sabat o puternică fortificaţie 
contra teoriei evoluţiei, care este 
în totul răspunzătoare pentru 
învăţăturile false existente în 
creştinismul modern.

Crezînd astfel, cum am 
putea gîndi la o schimbare 
posibilă a practicii noastre 
actuale în păstrarea sfîntului 
Sabat al Domnului aşa cum este

poruncit în porunca a patra din 
Decalog?

Cum ne putem gîndi să 
luăm o hotărîre pasivă în 
chestiunea Sabatului Domnului?

Crezînd cu ardoare, aşa 
cum şi facem, că a doua venire 
personală şi literală a lui Hristos 
pe norii cerului, este adevărată, şi 
include totul, chiar şi ultima 
soluţie a problemelor lumii, cum 
putem fi noi de acord cu 
declaraţia confuză a acestui 
punct, care a fost făcută de către 
Consiliul Mondial al Bisericilor?

Cum este posibil să fim de 
acord cu aprecierile mai 
totdeauna încurcate şi mai rareori 
explicate din partea membrilor de 
la Consiliul Mondial că, orice 
încercare de a cunoaşte şi de a 
face pregătiri în ce priveşte 
revenirea Domnului nostru, este 
un semn de fanatism?

în adevăr, noi nu credem 
că cineva poate cunoaşte timpul 
venirii lui Hristos dacă prin „timp“ 
se înţelege ziua, ora sau anul 
venirii.

Dar, credem pe baza 
profeţiei, că putem şti cînd este 
foarte aproape.

în felul acesta ne putem 
dirija viaţa şi întregul nostru simţ 
al misiunii faţă de lume şi în 
lumina acestei cunoştinţe nu 
putem înţelege de ce acei care 
citează cuvintele lui Hristos, că 
nimeni nu poate cunoaşte „ziua 
şi ceasul venirii Sale", uită să 
citească declaraţia Sa, care 
completează că este posibil să 
cunoaştem cînd venirea Sa este 
foarte aproape, „chiar la uşi" 
(Mat.24,33).

Am citat aceste trei puncte 
fundamentale ale doctrinei ca 
expunere a deosebirilor faţă de 
bisericile din jurul nostru. Fără 
îndoială că mai pot fi citate şi alte 
puncte.

Desigur că, cu deosebiri 
atît de clare faţă de marele corp 
al creştinismului, unit cu o 
profundă convingere precum şi 
credinţa noastră asupra acestor 
probleme care este în armonie cu 
Scripturile, cum este posibil să 
intrăm în vreun fel de alianţă şi
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unitate strînsă sau durabilă cu 
alte biserici? 

Noi găsim dealtfel scris În 
Scripturi: 

"Pot oare doi oameni să 
meargă Împreună dacă nu se 
inteleg?" Poate Însă că unii 
conducători generoşi şi 

mări ni moşi ai Consiliului caută să 
micşoreze fOrJa care ne desparte, 
inerentă in deosebirile noastre 
doctrinale şi să spună: 

"Regretăm că nu puteti discuta şi 
cu noi ceilalti asupra unor aşa de 
mari doctrine, dar aveti ocazia să 
o faceti. Puteti păstra prea bine 
cu conştiinciozitate doctrinele 
voastre, iar noi pe ale noastre, şi 

să ne stringem frăleşte mTInile 
asupra multor chestiuni despre 
care sintem siguri că putem fi de 
acord şi putem merge impreună 
ca membrii ai Consiliului Mondial 
al Bisericilor". 

Atunci ce am putea 
răspunde noi? 

Credem că răspunsul 

nostru este de pe acum definitiv 
şi clar. Ştim că Dumnezeu prin 
profelii Săi a prezis că in ultimele 
zile ale lumii, se va ridica o 
mişcare religioasă care va căuta 
să pregătească pe oameni pentru 
ziua lui Dumnezeu, intorcindu-i 
pe ca lea sfinleniei conform cu 
invăIăturile Bibliei. 

Credem pe deplin că 

această mişcare prezisă de 
profetie, a fost rinduită de 
Dumnezeu, pentru a vesti solia 
venirii iminente a lui Hristos, şi 

doctrina Sabatului Sfînt al 
Domnului. 

Credem că această 

profelie s-a implinit prin aparitia 
Mişcării Advente in anul 1840, 
cunoscută azi ca Biserica 
Adventiştilor de Ziua a Şaptea. 
Spunem aceasta Într-un spirit de 
umilinlă, constatînd in acelaşi 
timp, cit de putin pregătiti am fost 
pentru a sta la inăllimea 

insărcinării şi standardelor pe 
care Dumnezeu ni le-a pus in 
fală. 

Cu toate că ne socotim 
neÎnstare, dar plini de zel, credem 
că solia pe care o predicăm este 
adevărata măsură a Însemnătătii 

mişcării acesteia, şi nicidecum 
viata slabă şi adesea greşită a 
acelora care o formează. 

Acum, văzind convingerea 
noastră că Dumnezeu a ridicat 
Mişcarea Adventă, nu ar trebui ca 
la timp şi nelatimp să predicăm 
solia deosebită pe care EI ne-a 
incredintat-o şi să căutăm a 
convinge pe oameni să- i dea 
ascultare? 

Răspunsul este evident: 
Da! 

A face mai putin decît 
aceasta, ar insemna să negăm 

pretenlia că noi avem o solie 
pentru lume, şi să stăm ca 
acuzati inaintea cerului ca unii 
care nu ne-am făc ut datoria. 

Fără indoială că, dacă noi 
credem a avea doctrine vitale 
pentru destinul oamenilor, 
doctrine date nouă de Dumnezeu 
pentru lume, şi nu le proclamăm , 

inseamnă să fim vinovati de 
singele multor oameni. 

in acelaşi timp, vestind un 
adevăr din cer, nu poate avea nici 
o importanlă salvarea, pentru 
aceia care TI aud, dacă nu este 
inSOlit de un apel care să cheme 
la ascultare de adevărul vestit. 

Acest punct este foarte 
insemnat ş i foarte central pentru 
intrebarea: De ce nu ade răm la 
Consiliul Mondial al Bisericilor 
care a luat f i intă? ", şi nimeni 
dinlăuntrul sau din afara rinduri lor 
noastre, să nu aibă nici cea mai 
mică indoială, cu privire la pozitia 
pe care trebuie s-o luăm pe 
deplin conştienti. 

Credem că va fi un singur 
rezultat care va urma În cazul 
că bamenii ascultă şi acceptă 

adevărurile predicate de către 

Mişcarea Adventă. Ei se vor uni 
cu noi. Să fim noi oare confuzi 
asupra acestui punct ş i să nu-I 
apărăm? 

Nul Afară numai dacă 

dorim să fim nepăsători asupra 
caracterului mişcării al cărui 

nume TI purtăm şi nu dorim să 
pledăm pentru predicarea unei 
solii pe care o declarăm ca fiind 
de la Dumnezeu. Fapt ' este că 
profetia ne porunceste hotărît să 
chemăm pe oameni să se 
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unească cu noi, cind primesc 
solia predicată pentru ca 
Mişcarea Adventă să poată face 
o lucrare crescindâ şi efectivă 
pentru Dumnezeu În zilele de 
incheiere al? istoriei lumii. 

Aceasta este declaratia 
directă şi sinceră ca motiv pentru 
care noi nu aderăm la Consiliul 
Mondial al Bisericilor. 

Noi spunem că aceasta 
este o declaratie completă, căci 
spatiul nu permite să intrăm in 
toate amănuntele deosebirii 
doctrinale intre noi şi altii, sau să 
prezentăm toate dovezile 
profetice care credem că suslin 
convingerea noastră, că Mişcarea 
Adventă s-a ivit ca răspuns la 
chemarea profeliei. 

Dar credem că a fost 
prezentată destul de clar, pentru 
a inlelege de ce nu putem adera 
la Consiliul Mondial al Bisericilor. 

Pentru aceste motive 
putem crede noi insă că membrii 
şi conducătorii Mişcării Advente 
sint mai buni decit alli oameni? 
Nu! 

Unii ar putea gindi că 

Dumnezeu ne păzeşte ca să nu 
cădem in vreo amăgire pentru că 
sîntem imputernicilii Cerului 
pentru a predica o mare solie 
lumii, şi noi, predicatorii ei, sîntem 
pentru motivul acesta, mai buni 
decit tOli cei laiI i oameni. 

Ral ionind astfel, vom fi 
conduşi la aceeaşi concluzie 
falsă şi fatală la care a ajuns 
Israelul din vechime. Lor le-au 
fost date descoperirile lui 
Dumnezeu. 

Ei trebuiau să fi~ mijlocul 
prin care lumina cerului trebuia 
să lumineze asupra lumii. Dar 
sfînta insărcina re dată lor nu i-a 
făcut in mod automat pe toti sfinli. 

Practicarea credinc ioasă a 
ceea ce li se poruncise să 

vestească ar fi produs sfintenie in 
viala lor. 

in timp ce privim inapoi la 
vremurile de demult, sintem 
uimiti de glorioasele adevărUri 

care au fost incredintate lui Israel 
să le ducă unei lumi În Întuneric şi 
nu sîntem ispititi să minimalizăm 
acele adevăruri numai pentru 
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faptul că israeliţii, au încetat de 
multe ori să stea la înălţimea 
datoriei şi a ocaziei lor.

ŞI ALŢII IUBESC PE
DUM NEZEU
CU SINCERITATE

Nu ezităm totuşi să 
declarăm că deşi sîntem convinşi 
că solia noastră este de la 
Dumnezeu, oricare din cei 
chemaţi să ducă solia adventă, 
poate cădea repede în 
cucernicie.

Am mărturisit în repetate 
rînduri că'noi nu sîntem vrednici 
pentru marea însărcinare pe care 
ne-a dat-o Dumnezeu şi că o 
lucrare de sfinţire trebuie să fie 
făcută în inimile noastre.

Deşi am făcut această 
mîhnită mărturisire, declarăm 
totuşi că solia pe care o avem 
pentru lume, este solia lui 
Dumnezeu pentru ultimele zile ale 
istoriei pămîntului.

Chiar vestirea soliei 
noastre către alţii, dovedeşte 
faptul că în inimile oamenilor 
există aceeaşi bunăvoinţă de a 
asculta adevărul, aşa cum îl 
prezentăm noi.

Cu siguranţă că predicarea 
noastră faţă de credincioşii altor 
biserici, nu .implică şi convingerea 
că, pînă în momentul predicării 
noastre, ei erau străini faţă de 
Dumnezeu.

Din contră, credem că 
există un foarte mare număr de 
bărbaţi şi femei, atît clerici cît si 
laici. în toate bisericile creştine, 
care iubesc pe Dumnezeu din 
sinceritate şi care caută să facă 
voia Sa. aşa cum înţeleg ei. 
Hristos a declarat: „Mai am şi alte
oi care nu sînt din staulul acesta". 
(loan 10,16).

Predicarea noastră nu este 
contra oamenilor, ci contra 
doctrinelor false; nu împotriva 
sincerităţii teologilor,
conducătorilor sau laicilor, ci 
împotriva temeliilor
antiscripturistice, pe care se 
sprijină atîţia dintre credincioşii 
lor.

în rezumat:
Logica cea mai serioasă a 

credinţei noastre, cere ca noi să 
convingem pe oameni şă 
accepte doctrina pe care o 
predicăm şi să se unească cu 
mişcarea adventă.

Nici un adventist sincer, nu 
ar dori să se depărteze de 
această acţiune, dar, cum putem 
chema noi pe oameni să se 
unească cu această mişcare 
deosebită şi separată, şi, în 
acelaşi timp, să aderăm la o 
organizaţie care caută să 
unească toate bisericile într-una 
singură? Noi refuzăm să aderăm 
la Consiliul Mondial, nu din cauza 
lipsei de însemnătate a 
sentimentelor personale, nu a 
unor noţiuni fariseice de sfinţenie 
superioară, ci pentru că sîntem 
convinşi cu hotărîre că, numai 
stînd singuri, putem aduce o 
mărturie credincioasă şi eficace 
pentru Dumnezeu.

Convingerea cu privire la 
apostolicitatea şi la misiunea 
Bisericii Advente, care este 
chemată de Dumnezeu să 
prediqe Evanghelia adevărului 
prezent către o lume la sfîrşit de 
timp, ne obligă să luăm o poziţie 
plină de înţelepciune, în aşa fel 
încît identitatea acestei biserici să 
nu se şteargă sau să fie 
confundată şi greşit înţeleasă.

Ca biserică, ne-am asumat 
o răspundere înfricoşată şi nu 
putem trăda sfintele însărcinări 
primite de sus.

Sîntem în lume, dar nu din 
lume, ca reprezentanţi 
responsabili pentru adevărurile 
deosebite ale lui Dumnezeu faţă 
de lumea de azi. Iubim pe toţi 
oamenii, facem parte din marea 
pînză a omenirii, căutăm să 
oferim prin viaţa şi activitatea 
noastră un balsam pentru 
durerile şi rănile adînci ale 
societăţii, sîntem parte integrantă 
a naţiunii române şi putem spune 
că durerea ei este durerea 
noastră, bucuria ei este bucuria 
noastră, prosperitatea ei este şi a 
noastră.

Faptul că sîntem adventişti 
de ziua a şaptea, nu ne-a 
înstrăinat nicidecum de poporul 
ai cărui fii sîntem şi faţă de care 
ne simţim datoria pe viaţă.

Dar problema apartenenţei 
la o credinţă religioasă, nu 
trebuie nicidecum să fie o barieră 
artificială în calea unităţii de neam 
şi de limbă.

Sîntem chemaţi să ieşim 
din Babilon şi să ne declarăm 
loialitatea deplină faţă de 
Dumnezeu şi faţă de revelaţia Sa 
pentru noi.

Tocmai dragostea de 
neam ne determină să oferim o 
Evanghelie veşnică, o veste bună 
a mîntuirii prin Isus Hristos şi 
numai prin El.

Ca să putem face lucrul 
acesta, noi trebuie să stăm 
singuri de partea întregului 
adevăr revelat. Dumnezeu să ne 
ajute să rămînem credincioşi 
alegerii Sale şi să pregătim 
pe oameni pentru întîlnirea cu 
Fiul Său, Isus Hristos.

Nelu
Dumitrescu
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REFERINŢE CIVIL

URM ARE DIN NR 12/1991

3. Mai jos redăm calendarul 
babilonian cu lista corespunzătoare 
a lunilor echivalente calendarului 
Iulian.

CALENDARUL BABILONIAN

1. Nisanu - martie/aprilie
2. Aiaru - aprilie/mai
3. Simanu - mai/iunie
4. Duzu - iunie/iulie
5. Abu - iulie/august
6. Ululu - august/septembrie
7. Tashritu - septembr./octombr.
8. Arahsamnu - oct./noicmbr.
9. Kislimu - noiembr./decembr.
10. Tebetu - decembr./ianuarie
11. Shabatu - ianuarie/februarie
12. Addaru - februarie/martie

Jack Finegam, „A New Analysis of 
Chronology and Geography” (O 
nouă analiză a ' cronologiei şi 
geografiei - Princeton, N.J. 
Princeton University Press, 1964) 
pag. 30.
4. Mai jos redăm calendarul 
religios şi civil iudaic cu lista 
lunilor echivalente a Calendarului 
Iulian.

CALENDARELE IUDAICE

RELIGIOS

1. Nisan - mart./april.
2. lyyar - april /mai
3. Sivan - mai/iunie
4. Tammuz - iunie/iulie
5. Ab - iulie/august
6 Elul - august/sept.
7. Tishri - sept./octombr
8. Marehshvan - oct./noiembr.
9. Kislev - noiembr./decembr.
10. Tebeth - decembr./ianuarie
11. Shebat - ianuarie/febr.
12. Adar - febr./martie

7. Tishari - sept./octombr.
8. Marheshvan - oct./noiembr.
9. Kislev - noiembr./dec.
10. Tebeth - decembr./ian.
11. Shabath - ian./februarie
12. Adar - februarie/martie
1. Nisan - mart./aprilie
2. Iyyar - aprilie/mai .
3. Sivan - mai/iunie
4. Tammuz - iunie/iulie
5. Ab - iulie/august
6. Elul - august/septembrie 
Idem, pag. 92 cf. Horn şi Wood, op. 
cit., pag. 54-57.

5. Horn şi Wood, op. cit. pag. 
15-22.
6. Idem, pag. 96,97.
7. William Hales, „A New Analysis 

of Chronology and Geography” (O 
nouă analiză a cronologiei şi 
geografiei) /  voi. 1 (London): 
Gilbert şi Rivington, 1830/pag. 
72-73.

8. E.R. Thiele: The Mysterious 
Numbers of the Hebrew Kings 
(Numerele misterioase ale 
împăraţilor evrei Chicago 
University of Chicago Press, 
1951/pag. 44.
9. Horn şi Wood, op. cit. pag. 42.

10. Hales - op. cit. pag. 74.
11. Idem - pag. 75.
12. în socotirea inclusivă primul şi 
ultimul an al unei perioade de timp 
sînt numărate indiferent dacă este 
întreg sau nu; op. cit. pag. 28 - vezi 
următoarele exemple bibilice: 2 
Cron. 10.5,12; 2 Regi 18.9,10. Vezi 
de asemenea Horn şi Wood op. cit. 
pag. 59,60 şi Thiele, op. cit. pag. 28.

„Nu de oratori învăţaţi şi 
elocvenţi este nevoie acum, ci 
de bărbaţi şi femei umile, care 
au învăţat de la Hristos să fie 
blînzi şi smeriţi cu inima şi 
care punîndu-şi nădejdea în 
puterea Lui, vor merge la 
drumuri şi la garduri pentru a 
face invitaţia: 'Veniţi căci iată 
că toate sînt gata’ ”  (Luca 
14, 17).
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RUGĂ 
CĂTRE DUMNEZEU

Mintuitorul meu cel Sfînt 
Ce Te-ai jertfit pe-acest pămînt,

Coboară astăzi printre noi 
Că sîntem trişti şi sintem goi.

Că sintem trişti, Tu bucură-ne, 
Că sîntem goi, îmbracă-ne,

Arată-ne calea cea dreaptă, 
Spre-mpărăţia ce ne-aşteaptă.

Iubesc împărăţia Ta,
Şi-aş vrea să fiu şi eu în ea,

Dar am păcătuit adînc 
Şi n-am iertare pe pămînt.

Dumnezeul meu, Isus, 
Schimbare-n viaţă mi-ai adus,

Căci am un suflet uşurat 
De cînd de Tine sînt legat.

Isus al meu, Duhule Sfînt,
Eu fac cu Tine-un legămînt,

în numele acestui grup,
Ce Sfînt Cuvînt a cunoscut.

Sînt poate cel mai păcătos,
Dar în genunchi Te rog frumos

Să ierţi păcatul ce-am făcut,
Noi toţi, din acest grup tăcut.

în faţa ta, toţi am greşit, 
0 . . .c î t a m  mai păcătuit,

Dar ca un mare Dumnezeu 
Tu... iartă azi păcatul greu

Şi-n jertfa sfîntă din Calvar 
Primeşte-ne ca pe... tîlhar.

CHIFAN»IOAN 

Condamnat pe viaţă 
Penitenciarul laşi
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CULTIVAREA 
LIMBII

Ieri am avut ocazia să predic în comunitatea din 
orăşelul natal. La cîteva minute după începerea 
predicii, spre surpriza mea, a intrat în sală fosta mea 
profesoară de limba română. Auzise că sînt acolo şi a 
venit să mă asculte.

Trebuie să recunosc că de mai multe ori am 
şovăit în alegerea cuvintelor gramaticale şi în loc să 
mă concentrez asupra mesajului, am fost nevoit să mă 
verific dacă mă exprim corect. Fără să ştie cauza, 
mama a observat că am fost neobişnuit de timid în 
vorbire. Nu ştiusem că va trebui să dau un fel de 
„extemporal" cu un examinator pretenţios, pe care, nici 
după douăzeci de ani n-aş fi vrut să-l dezamăgesc.

Întîmplarea mi-a atras atenţia asupra unui 
capitol în mare măsură neglijat, acela al cultivării 
limbii. Poate că planul meu de dezvoltare interesează 
şi încurajează şi pe alţii.

Să începem cu un uşor test de vocabular. Ellen 
White ne atrage atenţia că „un domeniu fundamental de 
instruire este studiul limbii. Cel care ştie să folosească 
limba maternă curgător şi corect poate exercita o 
influenţă mult mai întinsă decît cel care nu poate 
exprima gîndurile cu rapiditate şi limpezime... Dacă 
nu putem să îmbrăcăm ideile într-o exprimare 
adecvată, la ce ne foloseşte educaţia?“ (CT 216.217).

Pentru fiecare dintre cuvintele care urmează 
încercuiţi varianta care-i exprimă cel mai bine înţelesul. 
Verificaţi răspunsurile. Dacă nu aţi răspuns corect, luaţi 
de îndată dicţionarul şi însuşiţi-vă sensul corect al 
cuvintelor. Construiţi propoziţii cu ele. Poate sînt şi 
alte cuvinte pe care să le folosiţi fără să le cunoaşteţi 
înţelesul. Nu neglijaţi dicţionarul.

4. blocadă

5. accepţiune

6. devoţiune

7. temerar

8. mutual

9. fortuit

10. peremptoriu

11. a apropria

12. condes xndenţă

a) măsuri pentru izolarea 
unui stat

b) fortificaţie
c) obstacol

a)consimţămînt
b) acord
c) sens, înţeles

a) abnegaţie
b) evlavie
c) loialitate

a) curajos
b)prudent
c) fricos

a) fară cuvinte
b) reciproc şi simultan
c) subînţeles

a) dispreţuitor
b) obligat, forţat
c)întîmplător, 

neprevăzut

a)impertinent
b) vădit, neîndoielnic
c)accesibil

a) a aduce aproape
b) a urmări
c) a-şi însusi

a) milă
b) respect
c)atitudinebinevoitoare 

faţă de un inferior

Dar iată testul:

1. concept

2. onomastică

3. mass-media

a) noţiune
b) cugetare
c) opinie

a)cadou
b) ziua numelui
c) aniversarea naşterii

a) mijloace de informare 
în masă

b) nivel mediu
c) mediocritate

Răspunsurile corecte la test:

3  Z J fa Ţi ‘.q or *  6  
iq 8 in i ‘q -9 c 

P în e :q Z ‘.c i

A. Bocăneanu
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v .. 

Sc·risori apocaliptice (5) 
"-

INGERUL «OCUPAT» 
Apoc. 2, 18-19 

S tiu r.t ptele laic". De două ori 
în această epis to lă a 

Apocalipsului , . Domnul Hristos 
men\ionează acest lucru. Îngerul 
bisericii din Tiatira e ra un înger 
activ în slujba lui Dumnezeu. 

Şi , putem spune, fă ră să ne 
fie t eamă că greşim , că faptele, 
activită ~il ~ lui de pe urmă, au fost 
mai multe ş i mai bune decît cele 
dintîi. 

Epistola că tre Tiatira este 
cea mai lungă din cele şapte 

epistole şi reprezintă cel mai lung 
timp prc fetic, mai bine de o mie de 
ani , deci jumătate din 
dispensa\iunea creştină. 

Este bine să rejinem faptul 
că , fiecare aspect cuprins în aceste 
şapte scrisori adresate bisericii şi 

toate la un loc, au o mare valoare 
pentru că , prin ele noi avem tabloul 
bisericii creştine aşa cum este ea 
văzută de Domnul Isus Hristos. 

Vedem deci biserica, prin 
ochii Mîntuitorului. Ea, a început 
îl) curăjie, putere şi zel neînfrint, 
dar pe parcursul timpului ea a 

cunoscut o tot mai mare 
îndepă rtare de aceste virtuji sfinte. 

Acest lucru l-a profetizat 
Pavel atunci cind scria bisericii din 
Tesalonic: 

"Nimeni să nu vă amăgească 
în vreun chip, căc i nu va veni 
(Domnul Hristos) înainte ca să fi 
venil lepădarea de credinjă, şi de a 
se descoperi omul fărădelegii , fiul 
pierză rii (2 Tes. 2,3). 

Apostolul Neamurilora jinut 
să declare (v.7) conştient de 
această tristă realitate, că "taina 
fărădelegii a şi început să 

lucreze". Spiritul apostaziei ce era 
la lucru în zilele lui Pavel a atins 
apo$eul în perioada Evului Mediu 
sau Intunecat. 

Numele "Tiatira" înseamnă 
"jertfa căinjei". Cetatea Tiatirei era 
cunoscută pentru prelucrarea 
aramei şi a bronzului, cum şi 

pentru industria confeCJiilor. Haine 
roşii, haine de purpură. 

Cartea Faptelor Apostolilor 
ne vorbeşte despre Lidia, 
vînzătoare de purpură, din cetatea 
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Tiatira (Fapte 16,14), despre care 
se crede că s-a reîntors acasă, în 
cetatea ei, unde în curînd a luat 
naştere o comunitate creştină. 

În epistola Sa către Tiatira, 
Domnul Hristos Se prezintă pe Sine 
ca Unul ce are ochii "ca para 
focului şi ale cărui picioare sînt ca 
arama încinsă" . 

Cei ce lucrau în topitoriile 
din Tiatira, înjelegeau acest limbaj. 
Aici, în Epistola către Tiatira, este 
singurul loc unde se foloseşte 

termenul "Fiul lui Dumnezeu" din 
toate cele şapte epistole. 

În această lungă perioadă de 
timp, credinja simplă, curată , plină 

de rîvnă ş i puternică , a fost 
înlocuită cu ritualismul, cu fastul 
exterior. Biserica decade din punct 
de vedere spiritual. 

Ea nu mai poate spune 
împreună cu Petru : "Ar~int şi aur 
nu am, dar ce am î\i dau. In Numele 
lui Isus Hristos din Nazaret, 
scoală-te şi umblă" (Fapte 3,6). 
Acum avea argint şi aur, dar nu 
mai avea puterea spirituală ce a 
caracterizat şi trebuie · să 
caracterizeze biserica lui Dumnzeu. 

"Dar iată ce am împotriva 
ta; tu laşi ca Izabela .. . care se zice 
proorocl\a, să înveje şi să 

amăgească pe robii Mei. .... (Apoc. 
2,20). 

Izabela era fiica lui Etbaal, 
regele Sidonului şi sOjia lui Ahab, 
regele lui Israel. Ea introduce în 
poporul lui Dumnezeu religia 
păgînă a fenicienilor. 

"N-a fost nimeni care să se fi 
vîndut pentru ca să facă ce este rău 
înaintea Domnului ca Ahab, pe 
care nevastă-sa Izabela il ajîja la 
aceasta. EI a lucrat în chipul cel 
mai uricios, mergînd după idoli, 
cum făceau amorijii, pe care-i 
izgonise Domnul dinaintea copiilor 
lui Israel" (l Împ. 21,25,26). 

Izabela a dominat viaja 
religioasă şi socială a Israelului, 
timp de trei ani şi jumătate, timp 
în care a avut loc o mare secetă în 
jară, după cuvîntul marelui profet 
Ilie. Totul se oprise. TaI astfel, în 
perioada Evului Mediu a fost o 
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mare secetă spirituală timp de trei 
ani si jumătate profetici, sau 1260 de 
zile-ani (Apoc.12,6.14; 13,5.9; 17,8).

După cum profetul Ilie a 
trebuit să fugă în locurile pustii, în 
munţi, de mînia Izabelei, tot astfel 
în Evul Mediu mii de copii ai lui 
Dumnezeu s-au retras în Alpi, în 
sudul Franţei şi chiar în marile 
oraşe ale Europei, rămînînd 
credincioşi închinători ai viului şi 
adevăratuluiDumnezeu.

După cum pe timpul 
profetului Ilie, Izabela a fost 
avertizată şi i s-a oferit ocazia să se 
pocăiască, tot astfel spre sfirşitul 
Evului Mediu a izbucnit marea 
reformaţiune a secolului al 
şaisprezecelea, condusă de Luther 
şi alţi oameni ai lui Dumnezeu.

Este un gînd deosebit acela 
că în orice timp de apostazie, au 
existat bărbaţi ai lui Dumnezeu 
credincioşi, care nu şi-au plecat 
genunchii înaintea lui Baal (1 Regi 
19,18). Dumnezeu are poporul Său, 
aleşii Săi, rămăşiţa Sa, 
credincioşii Săi. Unde şi cum 
stăm noi astăzi faţă de Dumnezeu, 
faţă de curăţia, puterea şi zelul 
neînfricat ce vine dintr-o tainică şi 
continuă legătură cu Dumnezeu? In 
loc de a ne uita la alţii din jurul 
nostru, din afara şi dinăuntrul 
bisericii, rostind în rătăcirea 
noastră: „Mulţumescu-Ţi Doamne 
că nu sînt ca...“ , mai bine am 
cerceta profund inimile noastre să 
vedem dacă sîntem în credinţă. 
Căci Cel ce nu poate fi înşelat, „va 
răsplăti fiecăruia, după faptele lui“ 
(Apoc. 2,23 u.p.).

De aceea, spunea Domnul 
Hristos Tiatirei şi tuturor 
credincioşilor Săi fii şi fiice: 
„Numai ţineţi cu tărie ce aveţi, pîtiă 
voi veni!“ (v. 25). Ceea ce avem... 
AVEM?

Este pentru prima dată în 
aceste şapte epistole adresate 
celor şapte biserici că se rosteşte 
făgăduinţa revenirii Lui. Cel rău, 
vrăjmaşul de neîmpăcat al 
adevărului a făcut totul pentru a 
întuneca şi în final a şterge cu 
totul din mintea şi sufletul celui 
credincios acest mare adevăr,
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această binecuvântată făgăduinţă: 
„Nu vă voi lăsa orfani, Mă voi 
întoarce la voi“ (Ioan 14,18).

Cînd în 23 martie 1743, s-a 
cîntat la Londra, în primă audiţie 
„Mesia", regele Angliei se afla 
prezent şi toţi cei care au luat parte 
la acest concert au fost atît de 
profund mişcaţi de corul „Aleluia**, 
de cuvintele lui „Căci Domnul 
Dumnezeu, Cel Atotputernic, 
domneşte**, incit toţi cei prezenţi, 
inclusiv regele, s-au ridicat în 
picioare şi au rămas astfel pînă Ia 
terminarea corului „Aleluia**. De 
atunci şi pînă astăzi, în marile sau 
micile săli de concert ale lumii (mai 
puţin la noi) atunci cînd se cîntă 
corul „Aleluia** - din oratoriul 
„Mesia**, cei prezenţi se ridică în 
picioare, atunci cînd muzica şi 
mesajul ei se revarsă în cascade - 
„Aleluia, Aleluia, Domnul 
Dumnezeu, domneşte...“ Da, Fiul 
lui Dumnezeu şi Fiul omului, El va 
veni „cu toţi sfinţii îngeri şi va 
şedea pe scaunul de domnie al 
slavei Sale“ (Mat. 25,31).

Acestei „biserici**, acelora pe 
care Dumnezeu îi are în fiecare 
generaţie fii şi slujitori credincioşi 
şi care vor „păzi pînă la sfîrşit 
lucrările M ele...“ le voi da 
„Luceafărul de dimineaţă**. Domnul 
Isus Hristos este Strălucitorul 
Luceafăr de dimineaţă (Num. 24,27; 
Mat. 2,2; Apoc. 22,16). Această 
făgăduinţă a Luceafărului de 
dimineaţă vrea să ne spună că 
perioada de întuneric era aproape 
să se termine. Este licărirea şi 
făgăduinţa unei lumini mai mari, 
care să alunge întunericul Evului 
Mediu şi întunecat.

Marele reformator Wycliffe, 
care a fost considerat „luceafărul de 
dimineaţă al Reformaţiunii, ca şi 
Savonarola în secolul al 
cincisprezecelea au fost mesageri ai 
acestei lumini.

Domnul Isus Hristos este 
Luceafărul de dimineaţă care 
străluceşte în orice timp de 
întunecime. El este mereu „Lumina 
Lumii**. Socrate a trăit şi a învăţat 
patruzeci de ani, Plato cincizeci, 
Aristotel, patruzeci. Dar Domnul

Hristos a învăţat aici pe pămînt, 
mai puţin de trei ani şi jumătate şi 
cu toate acestea, adevărurile Lui 
veşnice rostite şi învăţate în 
aceşti puţini ani, au schimbat 
lumea mai mult decît învăţătura 
tuturor oamenilor luaţi la un loc.

Isus Hristos, n-a pictat nici 
un tablou şi totuşi mari maeştri 
ca un Rafael, Michelangelo sau 
Leonardo da Vinci au pictat mai 
multe tablouri reprezentîndu-L pe 
El, decît orice alt om. Isus n-a scris 
nici o poezie, cu toate acestea El 
este subiectul poeziilor celor mai 
mari poeţi ai lumii, un Dante, Milton 
şi mulţi alţii. Ca Fiu al omului, Isus 
n-a compus nici o bucată muzicală, 
dar numele, lucrarea şi jertfa Sa 
ispăşitoare a inspirat pe marii 
compozitori ai lumii, ca de exemplu 
Havdn, Hendel, Beethoven, Bach, 
Mendelsohn, care au atins 
perfecţiunea artei lor muzicale cu 
simfoniile şi oratoriile scrise spre 
lauda Sa.

Fiecare generaţie şi-a avut 
filozofii, artiştii, compozitorii şi 
învăţaţii ei, dar nimeni dintre, 
aceştia n-a putut să realizeze 
mîntuirea păcătosului. Numai Isus 
Hristos a putut face aceasta. Numai 
El a putut rupe şi înfrînge puterea 
păcatului, eliberînd de povara lui 
pe cel care vine la El. Numai El a 
putut adresa oamenilor chemarea:

„Veniţi la Mine, toţi cei 
trudiţi şi împovăraţi şi eu vă voi 
da odihnă** (Mat. 11,28).

Marii bărbaţi ai lumii pot 
spune oamenilor cum trebuie să 
trăiască, dar ei nu le pot da puterea 
de a trăi adevărul. Numai Isus 
Hristos poate da putere celor lipsiţi 
de putere şi viaţă celor morţi.

Dacă biserica a început în 
curăţie, putere şi zel neînfrînt, 
atunci se impune ca şi astăzi 
Luceafărul de dimineaţă, Lumina 
Lumii să lumineze profunzimile 
vieţii şi sufletului nostru şi viaţa 
noastră spirituală, să cunoască 
curăţia, puterea şi zelul neînfrînt, 
care să pregătească momentul atît 
de aşteptat cînd cu toţii să putem 
rosti cu bucurie: „Aleluia, Domnul 
Dumnezeu domneşte**.

C URIERUL ADVENTIST •  ianuarie 1992



NEWAGE 
ŞI 

PARADISUL PIERDUT 

"Dar noi, după făgăduinla Lui, aşteptăm ceruri noi şi un 
pămînt nou, în care va locui neprihănirea" (2 Petru 3,13) __________ -J 

I n astfel de cuvinte clare, 
concise şi hotărîte şi-au 

mărturlSlt credinJa lor creştinii 

perioadei apostolice. Cu ochii Jintă 
spre cer, au trăit, au predicat şi au 
murit, convinşi fiind că va veni ziua 
măreaJă a Împlinirii făgăduinJei. 

Timp de trei secole au rămas 

statomici "credinJei date sfinJilor 
odată pentm totdeauna " (Iuda 3), 
suferind batjocură, umilinJă şi chiar 
martiriu, Întrebîndu-se adesea: 

"Vom ajunge ziua cînd nu va 
mai fi persecuJie, cînd vom putea 
cînta şi predica În libertate? CÎt va 
mai trece pînă cînd nu vor mai fi 
nici lacrimi, nici durere şi nici 
moarte? Doamne, CÎnd Îii vei 
Împlini făgăduinJa Ta? '" 

Şi ziua libertăJii a venit. 
PersecuJiile au Încetat. ÎmpăraJii 
păgîni fac damri bisericii, iar mai 
apoi ei Înşişi se Închină şi 

primesc creştinismul. Steagul 
Evangheliei J7utură victorios! 

Nu peste mult timp fericitul 
Augustin va scrie Între 413-426, 
lucrarea sa "Cetatea lui Dumnezeu" 
lucrare ce şi-a pus amprenta ei nu 
numai asupra teologiei creştine, ci 
şi asupra psihologiei şi filozofiei 
politice a lumii creştine. El 
considera că "ÎmpărăJia lui 
Dumnezeu s-a Întemeiat pe acest 
pămînt prin Biserica Creştină". 

Dar În timpul domniei acestei 
împărăJii, milioane de oameni: 
liberi cugetători, oameni de ştiinJă 
şi creştini adevăraJi au murit ca 
martiri, împingînd omenirea într-o 
neagră perioadă de existenJă. 

A umJat apoi epoca 
iluminismului cu pretenJia sa: "S-a 
spus că omul este păcătos şi n-a 
făcut nimic. EliberaJi-1 de complexul 
religiei şi vefi vedea ce devine. 

Omul trebuie să-şi respecte 
Încrederea în sine, căci e indulgent 
şi minunat. DaJi-i două sute de ani 
şi veJi vedea ce va realiza" (Raul 
Dederen - Curs de Hristologie). 

Am trăit două sute de ani de 
progres ştiinJiJic şi regres religios 
(spiritual) . S-a dat frîu liber tuturor 
viselor, patinlilor şi idealurilor, iar 
în final am cules două războaie 
mondiale, cu zeci de milioane de 
mo,!i, ce ne-au Îngropat în umbra 
unei n0I!Ji atomice. 

In zilele noastre a J7uturat cu 
multă aroganJă steagul roşu animat 
de sloganurile: libertate, egalitate, 
fraternitate, promiJînd un om nou 
şi o lume nouă, dar fără 

Dumnezeu. RăsuJ7ăm uşuraJi c-am 
scăpat şi de acest "paradis ". 

Ce mai putem spera? 
Poluarea, epuizarea rezervelor, 
înfometarea, bolile, pericolul 
atomic, Îndreaptă privirea multora 
spre un sjirşit tragic. Dar iată, de 
sub ruinele idealurilor de altădată, 

poate dintr-un reJ7ex ascuns de-a 
scăpa de o himeră, se naşte o nouă 
speranJă: "Lumea nouă este vechea 
lume transformată", scrie Marilyn 
Fergusson în cartea ei "Les enfantes 
du Verseau pour un Nouveau 
Paradigme "pag. 308. 

"GraJie unei tehnologii 
avansate şi a unei noi înJelegeri a 
spiritualităJii, va fi posibil să 

realizăm un nou tip de om cu o nouă 
mentalitate, un pămînt unde tOJi 
oamenii vor fi fraJi" (Signes des 
Temps-ian.1990). 

În această optică omul se 
poate mîntui singur. Destinul 
pămîntului şi al omului nu mai 
depinde de Dumnezeu, ci de om. El 
poate depăşi toate frontierele şi 
să-şi creeze propria sa realitate. 
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AmesteCÎnd pUJină ştiinJă, 
metafizică şi ocultism, tumînd 
peste ele misticismul hindus, apoi 
gamisindu-le cu cîteva fărîmituri de 
teosofie şi astrologie, veJi obJine 
gogoaşa numită "New Age" (Era 
nouă), iar omul zilelor noastre, 
stresat de viaJa modernă, obosit de 
rigiditatea tehnologiilor, lipsit de 
căldura ' dragostei şi fără credinJă, 

înghite această gogoaşă, 

socotind-o nemaipomenită. 
Ce este New Age? 
Este visul unei lumi noi, 

fericite: o lume fără războaie, 

eliminarea poluării, desfiinJarea 
graniJelor, un singur guvern, o 
singură limbă, o singură monedă, o 
viaJă de pace, prosperitate şi 

fericire. 
Poate aJi trăit şi 

dumneavoastră o experienJă 

asemănătoare cînd eraJi copil! Eu 
mi-aduc aminte că tata mi-a promis 
cîndva că mă va duce la Grădina 
Botanică din Cluj. N-a putul... şi 

atunci am leşll din casă 

îndreptîndu-mă spre poartă. "Unde 
mergi?" au strigat părinJii. "Plec la 
grădina botanică ... ". "N-o să pOJi 
merge pînă acolo, te rătăceşti!" 

Aceasta este mişcarea "Era 
nouă". 

O aventură in neant, În 

lumea spiritelor! 
O nouă interpretare a lui Isus 

Hristos şi a revenirii Sale; pretenJia 
redescoperirii unei puteri 
miraculoase a omului. Nu este' o 
biserică, nici o sectă. 

O întîlneşti pretutindeni, în 
toate curentele religioase: în 
cercurile ştiinJiJice, devenind un 
subiect de cercetare în laboratoarele 
unei universităJi; in filozofie, 
astrologie şi politică. 
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Cu aproape o sută de ani în 
urmă, un precursor al acestei 
mişcări, Abdu ’l-Baha, spunea: 
„Omenirea va trece foarte curînd 
printr-un 'stadiu critic’, printr-o 
’epocă de renaştere’. Atunci moduri 
de existenţă care au dominat din zorii 
istoriei p înă  în zilele noastre se vor 
transforma rapid, irevocabil şi 
omenirea va intra într-ofază nouă de 
viaţă, tot atît de diferită de cea veche, 
cum se deosebeşte fluturele de 
omidă şi pasărea de ou. Acesta este 
noul ciclu al puterii omeneşti Toate 
orizonturile globului sînt luminoase 
şi lumea va deveni într-adevăr, ca o 
grădină de trandafiri, ca un rai" (J.E. 
Esslemont - Boho’U’llah şi Era 
Nouă, pag. 139).

Visul este frumos, dar 
realitatea este întristătoare! „In

contrast cu toate aceste iluzii utopice, 
ne alăturăm apostolului Petru: „Dar 
noi, după făgăduinţa Lui, aşteptăm 
ceruri noi şi un păm înt nou“ (2 
Petru 3,13). Eu vreau să trăiesc într-o 
lume în care nu vor mai f i  morminte, 
unde lupul şi leul vor paşte iarbă 
alături de miel şi de bou; eu vreau 
să trăiesc într-o lume unde oamenii 
au în piept o inimă nouă, pusă de 
Dumnezeu. Eu aştept. Aştept p înă  
cînd, din cer de la Dumnezeu, va 
coborî cetatea sfîntă!

Iubite cititor, poate eşti 
îndurerat de pierderea celor dragi, 
zdrobit de griji, necazuri şi boli. Te 
zbaţi de mult timp şi n- ai reuşit să 
te ridici încă. Auzi în jurul tău voci 
dulci ce-ţipromit alinarea, un contact 
cu lumea celor dispăruţi, sau un 
echilibru fizic prin practici şi exerciţii

Yoga. Tresăltaţi, e uimitor! O fi  oare 
aceasta noua cale spre fericire? 
Domnul Hristos spunea: „Aşa că 
după roadele lor îi veţi cunoaşte 
(Matei 7,20). Era nouă este doar o 
floare ce răsare din tulpina unor 
plante ce ne-au înţepat rău. 
Psalmistul ne dă un sfat, o 
recomandare care merită să fie luată 
în seamă: „De unde-mi va veni 
ajutorul?

Ajutorul îm i vine de la 
Domnul care a făcut cerurile şi 
pămîntul" - Ps. 121,1.2.

Vreau să stau alături de tine 
în aşteptarea unei lumi noi şi 
fericite pe care ne-o va aduce Isus - 
Mîntuitorul nostru la a doua Sa 
venire!

Pastor,
AldeaTraian

IN MEMORIAM

PASTOR 
NICULESCU EMILIAN 
1900  -  1991

în decorul unei blînde zile de toamnă, s-a desprins 
încă o frunză aurită de pe arborele celor vii. Un vechi purtător 
de steag al mişcării advente din (ara noastă a trecut la odihnă 
pe data de 16 o c t  1991.

Pastorul Niculescu Emilian a văzut lumina zilei în 
Ploieşti, in  da ta  de 3 0  iu lie  1900, in  fam ilia  fu n cţion aru lu i 
Dumitru Niculescu. Deşi s-a născut pe strada Oilor - cum  
pomenea adeseori chiar dînsul, aveau să treacă mulţi ani pină 
cînd se va lăsa găsit de Marele Păstor, Isus Hristos.

în  tinereţe urmează cursurile şcolii militare navale în 
(ară şi străinătate, educaţie ce va marca personalitatea sa. 
După absolvire este profesor la Şcoala militară navală din 
Constanţa. Aici cariera sa cunoaşte o turnură nebănuită: 
într-o zi întîlneşte un soldat pe vas care citea Biblia. învăţat 
să respecte ordinele, din Cartea Sfîntă face cunoştinţă cu 
Mîntuitorul vieţii, pe care II primeşte ca Poruncitor suprem. 
Primirea adevărului în inimă provoacă o situaţie de conflict faţă 
de obligaţiile sale militare; este deferit justiţiei şi după procese 
de răsunet este achitat la intervenţia directă a suveranului de 
atunci, regele Carol II al României.

Eliberat de obligaţiile contrare conştiinţei sale 
luminată de Cuvîntul lui Dumnezeu, în anul 1932 îşi predă 
viaţa Mîntuitorului său prin legămîntul botezului Este chemat 
ca profesor la Institutul Biblic de la Braşov-StupinL în  1937 se 
căsătoreşte cu Verzar Edith şi Cerul, pe lîngă această fiinţă 
de un rar devotament ti dăruieşte trei băieţi: Eduard, Gabriel 
şi Emilian.

în timpul celui de-al doilea război mondial, ca ofiţer în 
rezervă, este comandantul detaşamentului de muncă al 
evreilor din Moldova, pentru dînsul ocazie de foarte multe fapte 

bune faţă de acest popor hărţuit. Era un adevărat părinte pentru 
lagăr.

D upă războ i este  p a s to r  la  C on ferin ţa  M oldova, a po i 
secretar la Conferinţa Transilvania-Sud şi iarăşi pastor în 
districtele Alba Iulia şi Agnita, pînă în 1959 cînd trece la 
pensie.

Fire deosebită, sociabilă, dar păstrînd mereu o ţinută de 
demnitate, a suportat la fel şi cele două mari pierderi ale vieţii: 
decesul soţiei în 1984 şi al primului născut în 1987. Deasupra 
tuturor încercărilor, lumina încrederea sa în Dumnezeu şi 
bucuria de a-şi şti pe doi dintre băieţi consacraţi pe ogorul 
Evangheliei.

L-am condus pe bătrînul luptător la locul său de 
odihnă vremelnică din Sighişoara, într-o senină zi de toamnă, 
pe 19 oct 1991. Cuvintele de mîngîiere şi rămas bun au fost 

rostite de fraţii pastori Buciuman Ion, Forray Lazăr, Roşea 
Beniamin şi Zgunea Victor.

„La umbra aripilor Tale găsesc fiii oamenilor adăpost... 
Căci la Tine este izvorul vieţii...” ne asigură Psalmul 36, 7.9. 
Credem că prin îndurarea Lui Dumnezeu, va mai ţîşni odată 
viaţa în inima călătorului adormit în ziua învierii.

Forray Lazăr
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Sfîrşit de cale

Pe data de 16 noiembrie 1991 adoarme In Domnul 
sora Baciu Eliza, soţia fr. prezbiter Baciu Constantin din 
comunitatea Crinul, Bucureştii Noi.

Născută la 20 iulie 1912 la Rîmnicu Sărat, aude 
Cuvîntul Evangheliei din anii adolescentei. Se căsătoreşte în 
1932 cu fr. Baciu, fiind binecuvîntaţi cu cei doi copii Corneliu 
şi Elena.

In 1941 se mută în Bucureşti şi în 1942 încheie 
legămîntul cu Domnul prin botez în Comunitatea Labirint

Ca soţie, mamă, bunică şi străbunică, se luptă cu 
vitregiile vieţii, ţinînd legătura vie cu Răscumpărătorul ei, 
rugîndu-L pentru Biserica din care face parte, pentru 
slujitorii ei şi pentru familie.

A semănat cuvîntul Adevărului în orice ocazie, a 
simţit cu cei săraci, bolnavi şi descurajaţi, mîngîind, 
încurajînd şi dînd nădejde.

Pe 31 ocL 198S a suferit o pareză lăsînd urme de 
suferinţă adinei pînă la 11 noiembrie 1991, cînd a făcut a 
doua pareză (congestie cerebrală), iar în noaptea de 16 
noiembrie, inima a încetat să mai bată, lăsînd în urmă o 
inimă zdrobită de durere.

Luni, 18 noiembrie a fost condusă de către frăţietate la 
locul de odihnă, de unde aşteaptă glasul Aceluia în care şi-a 
pus toată încrederea şi care este viu în vecii vecilor. Serviciul 
de înmormîntare a fost oficiat de cel ce semnează aceste 
rînduri.

Pastor, 
Vasilescu Gabriel

- Adoarme în Domnul şi în nădejdea învierii 
împreună cu cei mîntuiţi, fr. Mortasipu I. Ion.

Născut la 29 august 1903, cunoaşte adevărul 
mîntuitor al Sripturii şi încheie legămînt cu Dumnezeu în 
anul 1926.

Cu temere de Dumnezeu întemeiază un . cămin  
creştin, în care se vor naşte 6 copii, dintre care 3 sînt în 
viaţă. Este activ în viaţa comunităţii. Diacon cu binecuvîntare 
şi prezbiter mai mulţi ani, slujeşte lui Dumnezeu şi 
semenilor cu iubire şi devotament

închide ochii, după o lungă experienţă a vieţii, cu 
ferma şi nezdruncinata încredinţare în făgăduinţele 
veşnicei mîntuiri.

Cu această ocazie, Cuvîntul Scripturii plin de nădejde 
şi mîngîiere a fost rostit de fraţii pastori Chiţu Marin, Toma 
Cornel şi Radu Ioan, atît pentru familia îndurerată cît şi 
pentru cei care la 25 oct 1991 au luat parte la serviciul de 
înmormîntare în comuna Troianu, judeţul Teleorman.

„Ferice de morţii care mor în Domnul“.
Redacţia

- Adoarme în Domnul, după o viaţă de profundă trăire 
creştină fr. Crucică Tudor, membru al Comunităţii Viile-Noi 
- Constanţa.

L-am cunoscut ca pe un creştin ce radia în jur 
bucurie şi optimism creştin molipsitor. Un creştin 
asemenea lui Natanael, care a făcut parte din numărul cel 
mare al credincioşilor sinceri, puternic ancoraţi în Adevăr 
şi strîns legaţi de Dumnezeu, fapt ce a dat bisericii de la noi 
consistenţă şi putere de dezvoltare. Datorită unora ca 
aceştia, Dumnezeu ne-a binecuvîntat ca biserică.M-am 
simţit totdeauna mic, în prezenţa unor caractere puternice.

în  1924 se căsătoreşte cu sora Floarea, care îi va fi 
un tovarăş de viaţă şi credinţă pe măsura lui. Cei opt copii 
ce le-au umplut casa, le-au cizelat caracterul iubitor şi 
răbdător. A slujit bisericii cu modestia ce-l caracteriza şi cu 
competenţă.

La 16 sep t a.c. adoarme în Domnul plin de nidejde 
în Acela în care a crezut o viaţă de om. Înmormîntarea a a m  
loc pe 18 sept 1991 la Viile Noi. Frăţietatea şi cei care 1-aa 
cunoscut şi preţuit l-au condus la locul odihnei sale 
temporare. Inimile celor întristaţi au fost mîngiiate de 
Cuvintele Scripturii rostite cu această ocazie de fraţii: 
Niculescu Teodor, Danci Petrică şi Bastoreală Nicolae.

** *

Cu cîtva timp în urmă, un telefon... anunţa 
încetarea din viaţă a fratelui Andrei Patrană din Comunitatea 
Voievoda, jud. Teleorman, Conferinţa Bucureşti. Vestea, ca 
orice veste tristă, m-a îndurerat profund. Ea, m-a făcut să mă 
duc cu gîndul înapoi la toamna anului 1949, cînd tînăr 
misionar, în districtul în care lucram, se afla şi comunitatea 
Voievoda. La data aceea l-am cunoscut pe fratele Patrană şi 
ne-am legat ca fraţi şi prieteni. Deşi mai în vîrstă, era 
totuşi tînăr. M-a cucerit deschiderea lui, ataşamentul său 
faţă de adevărurile veşnice şi inteligenţa sa.

Deşi truditor al pămîntului, avea o înclinaţie spre 
literatură şi poezie. Citea mult şi era sfătos. Un om pe care 
viaţa l-a încercat mult, un om care n-a fost scutit de necazuri 
şi a cărui inimă a fost rănită de cei ce trebuiau să-i ofere 
bucurii şi recunoştinţă. Cu toate acestea, avea o nădejde 
nezdruncinată în Dumnezeu şi o bună dispoziţie. Durerile 
şi le consuma în tăcere, ceea ce i-a grăbii sfîrşitui.

A fost un membru activ, îndeplinind diferite slujbe în 
comunitate.

Născut la 17 februarie 1915 în Voievoda, se 
căsătoreşte în 1935. In cămin se vor naşte şapte copii, 
dintre care cinci în viaţă.

închide ochii în speranţa învierii în ziua cea mare a 
răsplătirii finale. Familia, frăţietatea şi cei care l-au cunoscut 
şi apreciat l-au condus la locul odihnei sale, pînă la trimbiţa 
învierii.

Cuvîntul mîngîietor al Scripturii a fost rostit cu 
această ocazie de fr. Bancu Sabinei, pastorul comunităţii.

D. Popa

Adoarme în nădejdea învierii din morţi şi a vieţii 
veşnice sora Baciu Niculina, soţia fratelui Baciu Pintilie, 
pastor al Evangheliei.

Sora Baciu vede lumina zilei la 26 februarie 1921 In 
Bucşeşti - Bacău. La vîrsta de 7 ani rămîne orfană de 
mamă, o mamă deosebită, deoarece a reuşit ca în aceşti 7 
ani să-i facă o astfel de educaţie, îneît a trăit 70 de ani ca un 
om adevăraL La 12 ani primeşte solia adventă împreună cu 
tatăl şi sora ei mai mare, încheind cu Dumnezeu un 
legămînt prin botez. Golul din sufletul micuţei Nina începe să 
se umple şi în mijlocul credincioşilor îşi regăseşte 
seninătatea copilăriei, gustînd dragostea după care tînjea 
sufletul ei.

Se căsătoreşte cu tînărul Baciu Pintilie şi formează 
un cămin creştin. Un cămin ce n-a fost scutit de suferinţe şi 
durere, dar un cămin în care nădejdea creştină şi iubirea 
faţă de Dumnezeu şi aproapele era lege.

Suportă cu bărbăţie şi prizonieratul soţului (3 ani în 
Rusia) şi moartea a două vlăstare ale familiei, Lucica şi 
Gabriela. Se ruga în zbuciumul durerii: „Doamne, fă-mi 
bucuria, să mă văd cu copiii mei în cortul Tău...“.

Tăcută, harnică, plină de iubire, a fost apreciată şi 
apropiată de cei necăjiţi şi nefericiţi. Şi-a iubit familia şi 
şi-a crescut copiii în temere de Dumnezeu şi în demnitate. 
Casa ei era un Betel... iar inima ei un tezaur care dădea cu 
mînă largă.

Ca soţie iubitoare şi-a încurajat şi susţinut soţul în 
clipele grele ale lucrării lui, făcînd posibil ca acesta să facă



totul pentru Dumnezeu şi cauza Evangheliei Sale.
Bucuria vieţii sale a fost să lucreze pentru suflete şi la 

anii împlinirilor s-a bucurat văându-şi copiii activi, lucrind 
pentru Dumnezeu şi biserica Sa.

în  mai 1990 este operată la pancreas, dar boldul 
morţii nu dispare. încheie via|a sa aşa cum a trăit-o, in 
linişte şi deplină încredinţare. închide ochii în mţjlocul 
familiei, cu încrederea nezdruncinată în învierea din morţi.

Serviciul divin de înmormîntare a avut loc pe 
26.05.1991. Familia şi frăţietatea întristată au condus-o la 
locul odihnei sale temporare.

Cuvîntul de mîngîiere al Scripturii a fost rostit de 
fraţii: I. Bidiuc, T. Huţanu şi P. Vrînceanu, iar cuvîntul de 

predare a fost rostit de fr. Bodnariuc.
Au mai participat pastorii: Liga Iosafat, Dumitrescu 

Dumitru şi Pîrvan Ştefan.
„Ferice de morţii care mor în Domnul".

Comitetul Conf. Bacău

Adoarme în Domnul fr. Hălăuca Vasile, membru al 
Corn. Moşna, Conferinţa Bacău. Născut in anul 1908, are o 
copilărie şi adolescenţă agitată. La vîrsta de 16 ani începe să 
studieze adevărul Sfintelor Scripturi la Huşi şi nu peste 
mult timp, împreună cu... moş State şi Dima V. formează 
nucleul mişcării advente de pe aceste meleaguri 
binecuvîntate de Dumnezeu...

La vîrsta de douăzeci de ani se căsătoreşte cu Tapu 
Aristiţa, întemeind un cămin creştin, care n-a fost scutit de 
necazuri şi încercări, dar şi de bucurii şi satisfacţii 
spirituale. Fiecare experienţă a vieţii a fost transformată într-o 
mai strî nsă comuniune cu Dumnezeu. Anii grei ai celui 
de-al doilea război 1- au dus departe, dar Dumnezeu l-a 
purtat ca pe aripi de vultur şi l-a dus acasă.

în  comunitate a fost activ, fiind diacon, prezbiter, 
evanghelist laic şi a lucrat cu dăruire pentru cauza lui 
Dumnezeu şi a bisericii Sale.

în  anul 1988 suferă durerea pierderii soţiei sale şi 
merge să locuiască la fiica sa Maria. Aici va închide ochii în 
nădejdea învierii şi a întîlnlrii cu Mlntuitorul lui şi cu cei 
dragi.

Cuvîntul mingîietor al Sfintelor Scripturi a fost 
rostit de fr. pastor Baciu Pintilie.

***

Sora Elena Faur adoarme in Domnul avînd nădejdea 
mîntuirii în suflet Născută la 14 aprilie 1952 în comuna 
Pietriş. La vîrsta de 17 ani se căsătoreşte cu tînărul Faur 
şi în cămin se vor naşte cinci copilaşi

La 9 septembrie 1988 încheie legămîntul credinţei cu 
Dumnezeu prin botez în comuna DolheştL Anul următor doi 
din copiii săi, Vasile şi Ioan, urmează pilda mamei sale şi 
devin membrii ai bisericii

Are o suferinţă la inimă care o va face indisponibilă 
pentru viaţa fam iliei Este supusă unei operaţii de cord, dar 
inima era prea slăbită ca să mai poată rezista şi adoarme în 
Domnul, nu mai înainte de a-şi pune casa în rînduială, de a 
învăţa pe fiica ei, Mirela, cum să poarte de grţjă gospodăriei, 
iar pe cel mai mic fiu al el, Viorel, îl învaţă Psalmul 23, ca să-l 
ţină minte toată viaţa.

închide ochii ca un rod strîns la vremea lui, cu 
încredinţarea că in ziua cea mare a învierii se va întîlni cu 
cei dragi.

Cuvîntul de mîngîiere pentru cei întristaţi a fost 
rostit de fr. pastor Stochici Dinu.

Pastor asistent, 
Baciu Eugen

Trece la odihnă sora Păunescu Neaga • membră a 
Comunităţii Alexandru Odobescu, jud. Călăraşi

Născută la 13 august 1901, este cucerită de adevărul 
mîntuitor al Scripturii în 1948, devenind membră a bisericii

advente. în  căminul ei a dat naştere la 9 copii, din care 5 în 
viaţă şi patru sînt membrii ai bisericiL O femeie harnică şi 
credincioasă care a slujit familiei şi bisericii cu abnegaţie.

Înmormîntarea a avut loc în Com. Alexandru 
Odobescu - la 29 aprilie 1991.

Fericiţi morţii care mor în Domnul!
Pastor 

. Gh. Strîmbu

în  ziua de vineri 21 mai 1991, îşi încheie alergarea 
vieţii sora Popa Sofia, membră a comunităţii Ocna Mureş, 
judeţul Alba.

Născută la data de 1 august 1900, primeşte adevărul 
întreitei Solii îngereşti din tinereţe şi a rămas statornică în 
ceea ce a crezut Suferinţele şi persecuţiile pentru credinţă 
n-au înfricoşat-o, chiar dacă veneau din partea soţului, ci s-a 
consacrat mai mult slujirii Mîntuitorului şi semenilor să i

Şi-a încheiat alergarea vieţii cu bucuria în sufiet, 
văzînd că familia ei îmbrăţişează adevărul mîntuitor. 
Mărturiseşte pînă în ultimele clipe nădejdea şi credinţa ei 
în Fiul lui Dumnezeu. Familia şi frăţietatea au însoţit-o 
pînă la locul odihnei ei temporare. Fraţii pastori Aidea Traian 
şi Ciorbă Iosif au prezentat Cuvîntul plin de mîngîiere al 
Scripturilor.

Fericiţi morţii care mor în Domnul 
***

Sora Tiplea Ileana, membră a comunităţii Leordina, 
judeţul Maramureş, născută la dala de 1.10.1920 a adormit 
în Dom nul

S-a alăturat Bisericii Advente in anul 1942 şi s-a 
consacrat pe deplin cauzei Evangheliei; a înţeles să trăiască 
practic învăţăturile ei, exemplificîndu-le printr-un spirit 
paşnic şi lin iştit Dotată cu calităţi deosebite, distinsă in 
caracter, a fost o soţie bună şi o mamă credincioasă. 
Amintirea ei va stărui multă vreme în inimile tuturor celor 
care au cunoscut-o.

Cuvintele pline de speranţă şi mingiiere ale 
Scripturii au fost rostite de pastorii: Boia Grigore, Puşcaşu 
Vasile şi Ciorbă Iosif, prezenţi la serviciul înhum ării

„Ferice de toţi cei care mor în Domnul!"
Pastor,

Ciorbă Iosif

Aducem la cunoştinţa frăţietăţii, încetarea din viaţă, 
pe data de 24.VII.1991, după o grea suferinţă a fratelui Buscă 
Pavel, membru al Comunităţii Adventiste din oraşul 
Cîmpina.

Născut la 12.XII.1922 în localitatea Crîngu, jud. 
Teleorman, primeşte botezul în comunitatea natală unde se 
şi căsătoreşte, apoi se stabileşte cu familia în comunitatea 
Turnu Măgurele în anul 1951 , cu hotărîrea de a avea un rol 
activ în lucrarea lui Dumnezeu. în  acest spirit, a activat mulţi 
ani ca preşedinte al Şcolii de Sabat, apoi ca prezbiter, 
contribuind cu toată fiinţa sa la consolidarea bisericii, cu toate 
greutăţile apărute în acea perioadă.

Viaţa de familie a cunoscut fericirea, prin cei doi copii 
şi trei nepoţi, pe care i-a îndrumat cu dăruire pe calea lui 
Dumnezeu.

Fire deschisă, încrezător şi sincer, a fost totdeauna 
un catalizator, un izvor de entuziasm şi bucurie creştină, 
chiar în împrejurări grele.

în  anul 1979, împrejurările vieţii l-au adus în 
localitatea Cîmpina unde l-a iubit pe Dumnezeu din toată 
inima, la fel şi pe soţia sa, care i-a fost tot timpul un sprţjin 
în tot ce a întreprins.

Înmormîntarea a avut loc în ziua de 27.VII.1991 în 
Cîmpina. Cuvîntul mingîietor al Scripturii a fost prezentat 
de fr. pastor Faluvegi Dezfderiu.

Redacţia




